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LETNÍ VEDRA ZVYKLÝ TRÁVIT V PRÁCI 
VŠECHNO MĚNÍ CHLÁDEK NA PANKRÁCI 

IMR HŘEŠIL NA SVOU ŠŤASTNOU HVĚZDU 
TEĎ MYŠI BUDOU MÍT PRÉ NA PŘEJEZDU
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Vážení spoluobčané.

Já myslím, že nejrozumnější a nejpoctivější 
k sobě, k vám i případné další práci pro Řepo-
ryje je jediné:

Přijmout odpovědnost. Přestat sepisovat stížnosti 
a odvolání týkající se oněch přestupků, na které 
jsem určitě expert. Továrnu na ně mám ve zdejší-
úderce, co byla vytrvalá stejně tak jako já neopatrný 
a nezodpovědný.

Já zodpovědný, ale musím být teď více než kdy 
jindy. K blízkým, k Řeporyjím, k sobě samému.

Proto stahuji odvolání, během několika dní re-
zignuji na funkci starosty a půjdu si to na Pankrác 
odsedět. Celé. Tři měsíce. Pak možná mohu uvažo-
vat o tom. že bych se znovu ucházel o tu čest a prá-
vo pracovat pro samosprávu. Budu pro ni pracovat 
i po návratu.

Od chvíle, co jsem se zeptal manželky a dětí, cosi 
myslí o tom, že bych si odskočil s ostudou z úřadu 
do lochu.

Myslím, že zůstanu zastupitelem. Vím, že man-
dát dokončí ten správný člověk a bude mít za zády 
ty správné lidi. Přivedl jsem je sem. Věřím jim.

Odvolávat se a odkládat, nechávat ty moje prů-
švihy vyhnít a doufat v nějaká úspěšná odvolání 
a stížnosti je vrcholně trapné, nicneneřešící, je to 
prostě špatně. Správně je přijmout trest a odpověd-
nost. Prospěje to rozhodně všem, které mé zjištění, 
že pro vodu se s neutrženým uchem nedá chodit 
věčně, zasáhlo, zasahuje, zasáhne. 

V této zemi je nádherně demokratické, že vesnice 
si může za starostu zvolit skutečně kohokoli, kdo 
disponuje občanským průkazem a ... je na svobodě. 
Já na ni prostě tři měsíce nebudu, odsedím to celé. 
Vrátím se, pomohu dotáhnout to, co jsem nechal 
rozdělané a zbytek se uvidí. Nebudu mít podmín-
ku. Budu mít odsezený trest.

Nedá se nic dělat, stalo se, nevrátím to a po-
koušet se to změnit nedává ani smysl ani logiku, 
byť s tím nemusí všichni souhlasit. Já jsem o tom 
přesvědčen. 

Chci-li po návratu a vůbec v budoucnu před vás 
opět předstoupit se zájmem pracovat v nějaké roli 
pro Řeporyje, je to prostě to jediné správné, co lze 
v nastalé situaci udělat. 

Měsíc jsem svou rezignaci, předání moci, orga-
nizaci toho všeho se spolupracovníky připravoval. 
Řeporyje nejsou Novotný. Makal tu pro mě David 
Roznětinský, který spolu s mou sestrou, zdejší dru-
hou nejoblíbenější političkou a Radkem Hanákem, 
s námi tvoří čtveřici, co ze svého středu rozhodně 
vygeneruje správného starostu, co se má o koho 
opřít a je fuk, že ten čtvrtý do party sedí.

Opozici mám fajn. Drtivá většina usnesení 
hlasována ve shodě. Jirka Blažek se tedy v 92 pro-
centech případů zdržuje všech hlasování, ale umí 
překvapit. Když má jednou za rok automaticky být 
proti, hlasuje PRO můj rozpočet.

Jirka chtěl být starosta. Myslím, že dodnes 
nezkousl tu porážku a být tu on jediným, kdo mě 
má nahradit, nikdy nerezignuji a držím se trůnu 
do poslední chvíle. Ručím za to tady.

Obec navíc spravuje zastupitelstvo, které mě 
volí a odvolává. Neodvolalo mě, hodně jsem o toto 
projevení důvěry stál, ale už tehdy jsem věděl, že 
musím přijmout odpovědnost. Je to velmi tvrdé 
k blízkým, na které jediné myslím. Je to fér k Řepo-
ryjím.

Samozřejmě se vrátím a současné volební období 
dokončím na úřadu, nevím ještě v jaké a zda vůbec 
nějaké roli, ale dokončíme, co jsme slíbili a zvládne 
se to.

Ne proto, že se vrátím, ale proto, že u toho třeba 
chvíli nebudu. Víte, já mám v té koalici fakt schop-
né parťáky. Věřím jim. Roky s nimi sedím v opozi-
ci v koalici, něco jsme zažili.

Slovo starosty
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Chci říci, že někteří z mých zastupitelů prošli 
v poslední době ze strany jistých lidí opravdu věcmi, 
za které zaplatí. Anonymy do školy, do práce, každý 
den můj politický souputník musel trpět. Být pod 
tlakem. Abych byl pod tlakem já. Mám doma a ko-
lem sebe vůbec skvělé lidi. Je mi moc líto, že jsou 
součástí toho všeho kolem mě a snad jim to dokážu 
někdy vrátit.

Protože tyto řádky jsou patrně nadlouho (a mož-
ná také navždy) mé poslední v roli starosty Řepory-
jí, dovolte mi ještě uvést něco málo navíc. 

Předně děkuji za poctu, že jsem jím mohl být 
a děkuji za velkorysost, jakou mi občanstvo opako-
vaně projevovalo v komunálních volbách i během 
výkonu mandátů. Vím, že jsem ke starostování 
přistupoval svérázně a děkuji za to, že mi to bylo 
umožňováno. Snad jsem to oplatil odvedenou prací 
a výsledky administrativy, v jejímž čele jsem stál. 

S koaličními partnery jsme tu provedli řadu 
změn a na konci volebního období odevzdáme jiný 
úřad a jiný Řeporyje, než jaké jsme přebírali. 

Skutečný „mozkový trust“ městské části se mnou 
roky tvoří má sestra, nový šéf zdejší stranické buň-
ky Radek Hanák a David Roznětinský. Všichni jsou 
tu zvoleni občany opakovaně a mají za sebou hro-
madu odvedené práce. Vůbec si to 
bez nich neumím představit. Zatímco beze mě 
(a bez mých alotrií) si bez promile pochybností 
umím představit, že bude mít vedení samosprávy 
výsledky třebas ještě lepší. 

Vždy jsem bral a brát budu dál práci pro Řeporyje 
jako službu. Tu jsem vykonával s plným nasazením 
jako opoziční zastupitel i jako starosta a budu tak 
v případě, že mi to bude umožněno, činit i nadále. 
Byl jsem v opozici déle než na trůnu a ať se stane 
cokoli, nemíním být jiný než zarputilý zástupce 
občanstva ve zdejší „radě starších“. Vlastně mám 
v úmyslu třeba krást, pardon, mizet ty autovraky 
dál i kdybych nebyl ani to. 

Moc se omlouvám těm, které jsem zklamal a dě-
kuji těm, co nezklamali nikdy mě. Kdybych tušil, 
co vše podmínka tolik let skutečně obnáší a co mi 
může „přinést“, býval bych si to odkroutil už tehdy, 
ale zpětně je takhle chytrý každý generál. Potřebuji 
si to odsedět a nechat to za sebou. Dívat se dopředu. 

A být přitom maximálně odpovědný k blízkým 
i k Řeporyjím. Nemiluji je tak, jako svou ženu a děti, 
ale věřte mi, že není nic jiného (plus teda Slavia Pra-
ha), pro co bych byl ochoten snad i zemřít. Bylo to 
tak dosud a bude to tak i potom, ať to „potom“ bude 

mít jakoukoli podobu. Můj oblíbený Franz Kafka, 
kterého jsem zde často připomínal, nejčastěji termí-
nem kafkárna, moudře napsal: „Poneseš-li všech-
nu odpovědnost, můžeš využít chvíle a pokusit se 
klesnout pod její tíhou, zkus to a poznáš, že žádnou 
odpovědnost neneseš, nýbrž že ty sám jsi tou odpo-
vědností.“

V tom je všechno. Vrátím se patrně stejný, jako 
jsem vás opustil, ale přesto jiný. A mimochodem 
jako ten, který Řeporyje rozhodně ve své mysli neo-
pustil a neopustí ani na vteřinu. Děkuji za pocit, že 
se mi zejména v poslední době, dostává podobného 
ujištění i od Řeporyjí, což si rozhodně nezasloužím 
a snad budu mít možnost jim to ještě vrátit. 

Byla to jízda, to vám teda řeknu. Děkuji, že jsem 
jí směl s vámi prožít a nezlobte se, pokud nebyla 
vždy dle vašich představ, dobře vím, že takto jste si 
konec mého starostenství nepředstavovali ani ná-
hodou a to jste jinak byli naučení očekávat ode mě 
mnohé, co by jinému nemohlo projít ani ve snu.  

Nemyslím, že mi to u vás projít má, může a že je 
vůbec na místě přiznávat, že v to doufám. Ono co 
člověka nezabije, to ho posílí a Řeporyje fakt nejsou 
Novotný. Nikdy nebyly a nebudou. Vždycky jsem 
pro ně chtěl pracovat jako starosta a snil o tom, že 
budou světové. Rád bych o lecčems spojeném se ctí 
pro ně pracovat na základě důvěry jejich občanů 
snil i do budoucna. Co se letošního léta a destinace, 
ve které jej budu trávit... Pokusím se v lochu věnovat 
i realistickému zhodnocení toho, kam jsem to se 
svým volnomyšlenkářstvím - a sebedůvěrou v to, 
že ucho se neutrhne – dopracoval.

Nezlobte se na mě prosím více, než musíte. 
A zkuste mi věřit, že vím, co dělám a budu dělat 
na tom, abych to prokázal i jinými skutky, než těmi, 
co mě přivedly přesně tam, kam jsem si byl jistý, 
že mě přivést nemohou. 

Řeporyje ponechávám v dobrých, zodpovědných 
rukách a lidem, o kterých nepochybuji, že je pove-
dou skvěle. 

A ne, že mi tu budete dělat vylomeniny na tom 
přejezdu! Je mi to vážně líto a je mi to vážně 
potřeba. 

Bylo mi ctí být vám sedm let starostou. 

Dycky Řeporyje!

Pavel Novotný
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KavarnaNaNamesti Otevřeno: úterý - neděle

Vážení zákazníci, po téměř čtyřech letech od otevření kavárny, 
jsme se rozhodli rozšířit naší nabídku - začali jsme vařit! 
Denně je pro vás připraven výběr z několika domácích jídel.    
Zároveň je zachována stávající nabídka námi pečených dortů    
a koláčů, čepovaného piva z Třebonického minipivovaru,          
výborná káva a vše ostatní.

Děkujeme vám za dosavadní přízeň a těšíme se na vás!

Za Bistro a Kavárnu Na náměstí Filip Lubenský

Pragosound 
s.r.o.

27. 6. 2025 18.00 hod.

KAVÁRNA NA NÁMĚSTÍ ŘEPORYJE
OPEN AIR VSTUPNÉ 299,- / OMEZENÁ KAPACITA

VSTUPENKY V PRODEJI OD 5. 5. V KAVÁRNĚ
POŘÁDÁ MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA-ŘEPORYJE

ZA KAŽDÉHO POČASÍ / KOMUNISTI A TOMIO OKAMURA VSTUPNÉ 2000,- JINAK VŠECHNY OSTATNÍ VSTUPENKY JSOU K SEZENÍ

VSTUPENKY NENÍ MOŽNÉ REZERVOVAT / ZAKOUPIT ONLINE  PO VYPRODÁNÍ PŘÍSNÝ ZÁKAZ VOLAT NA NÁRODNÍ ČI PŘÍMO STAROSTOVI A SOMROVAT
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Křižovatka ulic K Zadní Kopanině, Slivenecká a K Austisu 
patří dlouhodobě ke sledovaným dopravním místům nejen 
v Řeporyjích, ale i v celé západní části Prahy. Po letech 
upozorňování ze strany představitelů MČ Řeporyje, oby-
vatel i odborníků se začínají objevovat konkrétní kroky 
ke  zlepšení. Magistrátní odbor dopravy připravil spolu 
s Technickou správou komunikací první situační plánek 
okružní křižovatky.

Výše zmíněná křižovatka je v majetku hlavního 
města Prahy. Působí přehledně. Přesto zde podle 
statistik došlo za posledních pět let k více než 

třiceti vážným nehodám. Hlavní příčina - nepozornost 
řidičů. Na sklonku loňského roku se tato problematika 
stala dokonce jedním z  hlavních bodů regionální do-
pravní konference BESIP. Dopravní experti i  zástupci 
městských částí se na konferenci shodli, že současný stav 
křižovatky vyžaduje komplexní řešení.

Drobné úpravy, konkrétní návrh a příslib do budoucna
V návaznosti na výše zmíněnou konferenci proběhly 

první dílčí úpravy. Instalovány byly fluorescenční značky 
a na asfaltovém povrchu nově přibylo výrazné vodorovné 
dopravní značení. Na základě opakovaných výzev MČ 
Řeporyje a  Prahy 13 připravil pak Magistrátní odbor 
dopravy ve  spolupráci s  TSK i  první situační plánek 
okružní křižovatky v rovině dopravního značení a za-
řízení (viz obrázek).

Křižovatka,
která se konečně dočkala pozornosti

„Jsme si vědomi, že návrh je prostorově limitní, nicmé-
ně ve stávajících parametrech křižovatky jej shledáváme 
jako jediné efektivní řešení pro zvýšení bezpečnosti 
provozu. TSK zároveň počítá s lokální vysprávkou před 
realizací,“ říká specialista rozvoje dopravy z Magistrátu 
hlavního města Prahy Ing. Martin Havelka. Plnohod-
notně stavebně řešená okružní křižovatka je dle jeho 
odhadu otázkou několika let a několika milionů korun.

Z pohledu městské části je navržený situační plánek 
okružní křižovatky důležitým signálem, že je problém 
konečně brán vážně. Klíčová je podle místostarosty 
Řeporyjí Davida Roznětinského nyní úzká koordinace 
dalšího postupu všech zainteresovaných stran – magis-
trátu hlavního města s příslušnými městskými částmi, 
obcí Ořech a Technickou správou komunikací. „Proběhly 
první úpravy značení a nadále jednáme s dopravními ex-
perty na Magistrátu. Kruhový objezd je pro nás prioritou 
a situační plánek je jen první krok,“ říká místostarosta 
MČ Řeporyje David Roznětinský. Ten věří, že díky spo-
lečnému postupu a tlaku městských částí by mohla být 
brzy následně zahájena i projektové příprava. „Tohle je 
běh na delší trať, ale je důležité, že se to konečně posunulo 
z místa, že nad problémem už nikdo z příslušných míst 
nezavírá oči,“ dodává Roznětinský.

Josef Pojsl
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Před sto lety odešel z tohoto světa muž, který zasvětil svůj 
život víře, lidem a psanému slovu. Jindřich Šimon Baar. 
V Ořechu a Řeporyjích, kde žil a působil, nezůstaly jeho 
stopy jen v kronikách. Ke kulatému výročí připravil ořeš-
ský Spolek J. Š. Baara řadu akcí, koncertů, poutí a setkání, 
které oživují Baarův odkaz a vracejí do našich dnů světlo 
jeho života.

Do Ořechu přišel Baar nejprve jako kaplan v le-
tech 1895–1897, a později se sem vrátil jako farář 
v období 1909–1919. Právě zde prožil důležitou 

etapu svého života  – nejen 
jako duchovní, ale také jako 
spisovatel, který se inspiroval 
lidovým prostředím a  ven-
kovským životem. Jeho citlivý 
vztah k lidem, přírodě i nábo-
ženství prostupuje díly, která 
se stala součástí českého lite-
rárního dědictví – například 
Jan Cimbura, chodská trilogie 
Pani komisarka, Osmačtyři-
cátníci či Farské historky.

„V  letošním roce si připomínáme 100  let od  úmrtí 
Jindřicha Šimona Baara, významného katolického kně-
ze, spisovatele a osobnosti české kultury. Baar, který se 
narodil 7. února 1869 v Klenčí pod Čerchovem, působil 
v řadě farností, ale zvláštní místo v jeho životě zaujímaly 
právě Ořech a Řeporyje,“ říká Hana Fuková ze Spolku J. 
Š. Baara v Ořechu.

Baarův odkaz v Ořechu a Řeporyjích přetrval dodnes, 
a k příležitosti stého výročí jeho úmrtí (24. října 1925) 
zde probíhá řada vzpomínkových akcí, které Spolek J. Š. 
Baara s obcemi spolupořádá. Cílem je připomenout jeho 
život, duchovní službu i literární činnost právě v těchto 
místech, kde zanechal výraznou stopu. Rok vzpomínek 
byl zahájen v dubnu slavnostním koncertem Hradišťa-
nu v ořešské sokolovně. V květnu pak proběhlo setkání 

spolků věnované Baarovu odkazu a pokračování akcí je 
naplánováno i na červen.

„Pokud se mezi řeporyjskými rodinami dochovaly 
vzpomínky na působení J. Š. Baara v místě, velmi uvítá-
me, pokud se s námi o ně podělíte. Psát můžete na email: 
hana.fukova@sendme.cz. Mohou přinést nové pohledy 
i cenné střípky do mozaiky Baarova života,“ doplňuje 
Hana Fuková.

Jindřich Šimon Baar v Ořechu a Řeporyjích
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Program červnových akcí:
 Neděle 15. června – Koncert pod Lípou ve farním dvoře 

v Ořechu od 16:00 hodin
 Neděle 22. června – Agapé na farní zahradě po mši svaté 

v Ořechu
 Sobota 28. června – Pouť na Krtni od 16:00 hodin
Aktuální informace o programu najdete na webových 
stránkách https://jsborech.cz

Josef Pojsl

Odhalení znečištovatele potoka fekáliemi
Černá přípojka, kterou jsou odváděny fekálie pokoutně 

do  nedalého porostu, zemědělské půdy anebo rovnou toku. 
Řeporyjský kolorit, o kterém máme netušený přehled a útoky 
na „hovnaře“ patří k oblíbeným kratochvílím našich opera-
tivců. Pokud vypouštíte hadicí fekálie po nocích v Řeporyjích, 
patrně o vás víme, či vás dlouhodobě podezíráme. 

Rok jsme takto pracovali 
se zúženým perimetrem se 
středem ve Stiessově ulici, kde 
jsme si byli jisti nezakresleným 
zatrubněním spojujícím okolí 
dobře známou vodoteč z časů 
protektorátních, která ústí pod 
mostkem v  nejnižším bodě 
Rudoltické. Tam jsme také 
na základě informace od obča-
nů odebírali první květnovou 
sobotu vzorky. Ale bylo to jen 
divadlo. V reálu jsme si hráli s obyvateli ulic přilehlých Louč-
né. Nikoli ze zlomyslnosti. Naopak. Máme přehled o tom, kdo 
v místě v minulosti patrně „hovnařil“ a dávno se polepšil, kdo 
nedávno a je třeba ho nenápadně na poslední chvíli varovat, 
že se bude kopat a je třeba zbavit se stop. A pak tu byla dvojice 
nemovitostí, z nichž jedna byla ta, na kterou jsme cílili. Jednu 
vlastní osoba, co nemá tušení, co se děje a proč v  jiné části 
pozemku z vůle osoby blízké. Druhý obývá člověk dlouhodo-
bě ve výkonu trestu. Zbytek se vyřešil vytěžováním sousedů, 
co často mlčí a my to chápeme. Oni museli chápat, že jsme si 
trošku zamlžili okolo etapizace tak, abychom kopli na  tom 
správném místě a dostali odpověď. Zbytek vidíte na fotce. To 
hnědé je to černé napojení pána ve výkonu trestu, co to dávno 
nedělá. Ano, někdo se na něj napojil. Taková dvojčerná přípojka 
hovnaře. Dohovnařil. Vodoteč bude navíc zlikvidována. Jak 
naložíme s hovnařem, do toho je něco jenom tomu, kdo nám ho 

pomáhá chytit. Městská 
část chystá v  součinnosti 
se svou rozvědkou na pod-
zim nevídaný rébus pro 
všechny fekálisty. Jsme si 
jisti, že podobných odha-
lených prasátek, jako to 
na snímku, bude do konce 

roku více. Chcete-li nám něco říci, udělejte to brzy. Pak vám 
bude líto, že jste to neudělali. 

Byl to poslední olej na srdíčku?
Uběhl měsíc a opakoval 

se zase stejný scénář. Olej 
na  vozovce na  pátečních 
komunikacích, zejména 
mezi pizzerií a náměstím. 
Několik drobných doprav-
ních nehod. Hodně sor-
bentu. Starosta požádán 
o  součinnost. Nebo třeba 
městská část. Je to jedno. 
Informace týkající se bez-
pečnostního okruhu zajišťu-
jící klid jednoho z nejkontroverznějších pietních míst v Evropě 
je věc neveřejná. Stejně jako vše, co se kolem ní za ty čtyři roky 
stalo v souvislosti s trestnou činností. Když na to dojde, jde 
o závažnou trestnou činnost (kvůli běžné nejsme kontaktováni 
kvůli něčemu, co neexistuje). Tady šlo o olej. Kamery občanů. 
Kamera naše, co se tam tváří, že je důležitá. Městský kamerový 
systém. A ..něco navíc. Policii byly předány ještě to dopoledne 
poznatky týkající se dvou vozidel, jedno trvale stojící, druhé 
kvartálně se vracející a trousící naftu. Považujeme poznatky 
za zásadní. Zbytek je PČR a snad se to stalo naposledy. 

Střelec na kočky nad sokolovnou
Informace v této věci, která byla jednou z nejodpornějších 

kauz, ke  kterým jsme se přimotali, poskytujeme výhradně 
dotčeným, či vlastníkům nemovitostí v  lokalitě. Obecně 
konstatujeme, že samospráva ve věci učinila kroky takové, že 
v okamžiku, kdy zasáhla PČR, respektive zjistili jsme, že to vzala 
hodně vážně, byly orgánům činným v trestním řízení předány 
naprosto všechny poznatky v rámci šetření, včetně zajištěných 
stop a provedených „úkonů“, z nichž Policii velmi zajímaly ty 
plánované. Byli jsme opravdu rádi, že to přebírají profesionálové 
a od té doby platí, že to snad skončilo. Výtečná součinnost a cel-
kový přístup řady občanů, kterých se to tam dotklo, skvělá práce 
Policie. Pokud vás přesto věc dál trápí, ozvěte se (602 316 148), 
dám vám odpověď na otázku, proč není možno ve věci podávat 
žádné informace ani ze strany Policie, natož nás. Skončilo to. 
Kočičkám to život nevrátí. Ale je po všem.

SVODKA TAJNÉ SLUŽBY MĚSTSKÉ ČÁSTI
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Hned staženo!
Nemusíš se registrovat!
A jsi informován, 
když jde do tuhého!

Stáhněte si 
appku Řeporyje na stránkách

www.prahareporyje.cz

Appka Řeporyje!  To chceš!

Kulinářské okénko
Blesková jogurtová pizza
250 g bílého jogurtu s vyšším procentem tuku
240 g hladké mouky
1 a ½ ČL kypřícího prášku do pečiva
1 ČL soli
2 PL olivového oleje

Na oblohu: rajčatová passata, prosciutto, 
mozzarella, žampiony, 
pizza koření, čerstvá bazalka a jiné 
dle chuti
 

Postup
Smícháme hladkou mouku, sůl a kypřící prášek. Přidá-
me jogurt, olej a vypracujeme hladké těsto. Necháme 
10 minut odležet. Mezitím si připravíme své oblíbené 
ingredience na oblohu a rozehřejeme troubu na 220 °C. 
Těsto rozválíme do tenkého kruhu nebo třeba obdélní-
ku a potřeme rajčatovou passatou. Obložíme šunkou, 
sýry, žampiony, zasypeme kořením dle chuti a libosti. 
Pečeme zhruba 15 min. Ozdobíme čerstvou bazalkou 
nebo rukolou.
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Střípky z radnice
V  současné době se na  úřadě připra‑
vujeme na  podzimní volby a  současně 
pokračujeme v  započatých projektech. 
Věřím, že brzy budu moci blíže informo‑
vat o jejich dokončení.

O stavbách a lidech

Pokud někdo plánuje v  Řeporyjích 
stavět, vřele doporučuji, aby se ob-
rátil se svým záměrem na radnici 

a vše projednal předem. Ušetří tak všem 
zúčastněným mnoho času, energie a  ne-
příjemných chvil. Náš úřad totiž důsledně 
participuje v řízeních, kde hájíme zejména 
zájmy řeporyjských.

V  poslední době jsme tak například 
podali námitky k jednomu projektu, kde se 
stavebník snaží o tak zásadní změnu stavby 
před dokončením, že by si to zajisté zaslou-
žilo samostatné povolovací stavební řízení.

Připomínám, že v  zásadě ke  všem 
stavebním záměrům se vyjadřuje výbor 
zastupitelstva pro výstavbu a rozvoj jako 
poradní orgán zastupitelstva, které ve věci 
následně rozhoduje – vydává stanovisko.

Soud s církví pokračuje
Před několika dny se uskutečnilo další 

soudní jednání, jehož předmětem je vlast-
nické právo k pozemku na Zadní Kopani-
ně, který využívá dům dětí a mládeže zří-
zený Magistrátem hlavního města Prahy. 

Mnou předvolaná svědkyně poskytla 
více než vyčerpávající historický exkurz 
k vývoji vlastnických vztahů a faktického 
hospodaření v dané lokalitě.

K  příštímu jednání v  tom důsledku 
soud předvolá dalšího svědka, který by měl 
pomoci objasnit časové hledisko skutko-
vých okolností daného případu.

V zeleni se neparkuje
Stejně jako se zabýváme stavebními 

záměry, snažíme se kultivovat i  tzv. do-
pravu v klidu.

Zejména nás trápí vozidla, respektive ři-
diči, kteří dlouhodobě parkují ve veřejné ze-
leni, tedy na pozemcích mimo komunikaci.

Je absolutně nepochopitelné, že si 
někdo jednoduše uzme zelený pás vedle 
komunikace, aby zde parkoval své auto 
nebo třeba přívěsný vozík, a  to navíc 
dlouhodobě.

Šaty dělaj člověka a nábytek zas úřad
Věřím, že tak jako jste pozitivně přijali 

loňskou rekonstrukci místnosti podatelny, 
uvítáte při návštěvě radnice i další etapu 
v  podobě rekonstrukce úřadovny, kde 
jsou vyřizovány poplatky ze psů, záborů 
a ubytování, ověřují se podpisy i  listiny, 
a mnoho dalšího.

Kolegyně, které zde pracují, již dostaly 
nové stoly a v dohledné době by jim měl 

dorazit i další nábytek. Ten původní už byl 
totiž nezřídka v žalostném stavu a jak se 
ukázalo, některé kusy držely pohromadě 
doslova silou vůle. 

Nový nábytek tak postupně poskytne 
potřebné zázemí všem tamním agendám 
a  zlepší tak ve  svém důsledku pracovní 
podmínky úřednictva.

Až k nám zavítáte, snad se vám nový 
kabát našich úředních prostor bude líbit 
alespoň stejně jako našim milým úředni-
cím, které si ho právem zaslouží!

Závěrem chci zareagovat na jeden v po-
sledních dnech akcentovaný dotaz, který 
jsem zachytil v  řeporyjském veřejném 
prostoru - Ať už bude další politický vývoj 
jakýkoli, úřad tu pro vás bude stále. Veš-
keré agendy budou beze změny zajištěny 
i nadále, nemusíte se bát.

Přeji nám všem krásný začátek léta.

Stanislav Bohačík 
tajemník ÚMČ

Narodilo se vám miminko, 
máte trvalý pobyt v MČ Praha – Řeporyje 
a máte zájem se zúčastnit 
slavnostního obřadu? 

Kontaktujte ÚMČ Praha – Řeporyje: 
Veronika Hubálková
ttel.: 778 454 033
e-mail: podatelna@prahareporyje.cz
www.prahareporyje.cz – Vítání občánků
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Základní škola

S kytarou mezi dětmi – praxe, 
na kterou se nezapomíná

Do naší školní družiny v uply-
nulých dnech zavítaly stu-
dentky pedagogické školy, 

které u nás vykonávají svou odbor-
nou praxi. Jejich přítomnost je pro 

děti milým zpestřením odpoledního 
programu. Studentky si hned druhý 
den pro děti připravily hudební ak-
tivity za doprovodu kytary. Dětem 
se věnovaly s  nadšením a  trpěli-
vostí. Kromě hudebního programu 
se zapojily i do dalších družinových 
činností, hrály s  dětmi deskové hry 
a asistovaly při pobytu venku.
Věříme, že pro budoucí paní vychova-
telky budou zkušenosti z naší družiny 
obohacující a  děkujeme jim za  čas, 
který dětem věnují.

Martina Bejvalová

Pasování prvňáčků na čtenáře

Na začátku května se na naší 
škole uskutečni la mi lá 
a  slavnostní událost  – pa-

sování prvňáčků na čtenáře.

Tento den byl vyvrcholením celoroční 
práce dětí, které se během svého prv-
ního školního roku naučily nejen po-

Data a grafy ve 4. třídě

V  matematice 4. ročníku se 
žáci mimo jiné dozvídají, 
jak se sbírají data a  třídí 

informace. Ve 4.A jsme se tedy roz-
hodli, že si tyto dovednosti zkusíme 
v praxi. Byli jsme zvědaví, jaké mají 
na prvním stupni děti domácí maz-
líčky. Tak začal náš výzkum. Nejprve 
jsme vytvořili týmy a společně se do-
mluvili na jednotné tabulce, do které 
budeme všechna data sbírat. Potom 
byla každému týmu přidělena třída, 
ve  které bude výzkum provádět. 

znávat písmenka, ale i samostatně číst.
Pasování probíhalo za  přítomnosti 
třídních učitelek a  deváťáků, kteří 
měli tuto slavnostní úlohu na staros-
ti. Každý prvňáček měl připravený 
krátký text ke  čtení, kterým symbo-
licky prokázal, že je připraven stát se 
opravdovým čtenářem. S  nadšením 
a soustředěním předčítali své ukázky 
a  sklízeli zasloužený potlesk. Každý 
prvňáček obdržel pasovací dekret 
a knížku jako dárek.
Velké poděkování patří žákyním de-
vátých tříd.

Paní učitelky prvních tříd
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Archimédův zákon 
– laboratorní práce 7. tříd

Žáci 7. tříd si v dubnu během 
hodin fyziky prakticky ově-
řili platnost Archimédova 

zákona a naučili se měřit objem těles 
pomocí vztlakové síly.
V  rámci laboratorní práce postupo-
vali takto: nejprve pomocí siloměru 
změřili gravitační sílu působící na tě-
leso ve vzduchu. Poté těleso ponořili 
do kádinky s vodou a znovu pomocí 

siloměru zaznamenali výslednou sílu, 
která na těleso působila ve vodě. Ze zís-
kaných hodnot vypočítali vztlakovou 
sílu – tedy rozdíl mezi gravitační silou 
ve vzduchu a silou působící na těleso 
ve vodě.
Podle Archimédova zákona vztlaková 
síla odpovídá tíze kapaliny vytlačené 
tělesem, což žákům umožnilo vypo-
čítat objem tělesa. Pro ověření svého 
výsledku změřili objem téhož tělesa 
také přímo pomocí odměrného válce.
Na závěr žáci porovnali výsledky obou 
měření a zhodnotili přesnost své prá-
ce. Laboratorní práce pomohla lépe 
pochopit nejen samotný Archimédův 
zákon, ale také praktické metody mě-
ření fyzikálních veličin.

Učitel fyziky P. Jelínek

Swap rostlin

I letos se tradičně konal 6. květ-
na 2025 na zahradě školy SWAP 
sazenic, které předpěstovali 

žáci celé školy. Mohli jste zde najít 

sazenice například rajčat, paprik, 
okurek, dýní, květáku, salátů a dal-
ších rostlin.

Díky zapojení třídy 6 B do programu 
Cirkulární školy byl na SWAPU stánek 

V  rámci IKT jsme nasbíraná data 
vyhodnotili a sestavili grafy domá-
cích mazlíčků v jednotlivých třídách. 
Ve  třídě jsme grafy porovnávali. 
A kdo si myslíte, že to mezi domá-
cími mazlíčky na  prvním stupni 
vyhrál? Jednoznačně – pes .

Hana Zdvihalová a žáci 4.A
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Ostrou ránou góly rozdávej…

Historicky prvního školního 
turnaje v  sálové kopané 
se zúčastnilo celkem osm 

chlapeckých týmů, které doplnil vý-
běr učitelského mužstva Old Stars. 

Květen v naší školce
KVĚTEN, příznačné jméno 

pro tento krásný měsíc.
Naše malé zahrádky, 

o které se s dětmi staráme se pyšní 
nádhernými barevnými květinami 
a prvními plody, které jsme sklízeli.

V  tomto hezkém měsíci už jsme 
často chodili na naši zahradu a uží-
vali si her na pískovišti, jezdili na kole 
a sledovali v trávě pod lupou všechny 
malé živočichy, které sluníčko také 
vylákalo ven.

Na  začátku tohoto měsíce jsme 
určitě nezapomněli na naše mamin-
ky, pro které děti vyrobily krásné 
dárečky, ve  školce se naučily hezké 
básničky, aby vše mohly s  láskou 
předat svým maminkám ke  DNI 
MATEK. Pro naše maminky jsme si 
rovněž připravili odpoledne zážitků, 
nechyběl kosmetický koutek ani spo-
lečný piknik, spojený s výletem.

Květen máme každoročně spojen 
s  tradičními zápisy do  naší školky. 
Letos jsme přivítali rodiče a  děti 

v termínech 6. 5. a 13. 5. 2025. Dě-
kujeme za  bohatou účast a  důvěru 

v naší organizaci.
Divadlo v  naší školce ne-

chybělo ani jeden měsíc. Ten-
tokrát nám připravilo hezké 
zážitky divadlo „Krab“, se 
svým příběhem.

Poznávaní dravců a  infor-
mace o  nich, bylo pro naše 
děti jistě nevšedním zážitkem 
a měly možnost si posadit ně-
kterého dravce přímo na ruku.

Dlouho očekávaný odjezd 

od organizace Zachraň jídlo, kde se ka-
ždý mohl účastnit tvoření výborných, 
rychlých a  udržitelných pomazánek 
a také je samozřejmě degustovat.
Celá akce se velmi povedla, pomocí 
fotek se s Vámi chceme podělit o za-
chycené momenty a atmosféru.
Děkujeme všem za účast, a těšíme se 
opět na příští ročník!

Kateřina Machynková

V  základní části se odehrály zápasy 
systémem každý s  každým. Násle-
dovala série vyřazovacích zápasů. 
Z finálového duelu pak vzešel vítězný 
tým žáků 9. B.
Jménem všech učitelů naší školy by-
chom chtěli poděkovat všem malým 

i  velkým fanouškům za  vytvoření 
strhující atmosféry, v níž převážil pocit 
sounáležitosti nad rivalitou.
Vítězům srdečně blahopřejeme!

Marek Ondruch, Dominik Chládek, 
Zdeněk Kauer
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na „Školu v přírodě“ se dětem nako-
nec splnil. I přes počáteční nepřízeň 
počasí si užívaly krásné procházky 
v přírodě Jizerek, Josefova Dolu. Pl-
nění úkolů v přírodě, námětové hry, 
soutěže venku i  uvnitř. To vše děti 
po  dobu pobytu čekalo a  opravdu 
s velkým nasazením vše se zájmem 

plnily. Odměnou jim byl veselý, závě-
rečný karneval, diplom  a medaile pro 
všechny děti a poděkování od paní 
učitelek za to, jací jsou všichni prima 
„parťáci“ a kamarádi do nepohody.

Velikým zážitkem pro děti byla 

jistě návštěva ha-
sičárny SDH Ře-
poryje a moc dě-
kujeme, že díky 
podpoře Městské 
části Praha 5 – 
Řeporyje máme 
možnost využívat 
jejich dopravy. 
V  měsíci ČERV-
NU se budeme 
potkávat často, 
čeká nás měsíc 
plný školních výletů. 

Naši úžasní plaváčci každý týden 
navštěvují plavecký bazén v  Radli-
cích. Ten bohužel projde v červnu ra-
zantní rekonstrukcí, z tohoto důvodu 
jsme bohužel nuceni plavecký kurz 
ukončit dřív, než bylo plánováno. 
Ale na  sport jsme nezanevřeli. Vy-
užili jsme další možnost spolupráce 
s  agenturou Hravé sporty, která 
nám vytvořila kurz in-line brusle-
ní na  míru. Ve  sportovním areálu 

v Běchovicích jsme prožili poslední 
týden v  květnu. Bylo krásné vidět, 
jak se každý den zdokonalují v jízdě 
na bruslích, přestože na nich nikdy 
před tím nejezdily. Jejich nadšení 
a  snaha, je odměna pro nás, vidět 
je šťastné a  spokojené. Čeká je léto 
a  určitě budou moci ukázat svým 
rodičům, co se naučily, aby mohly 
hrdě ukázat svůj „um“. K tomu jim 
přejeme co nejvíce hezkých sluneč-
ných dnů…..

Zdeňka Zemanová, učitelka
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Ve Studiu Bubec se toho děje hodně, dal-
ší informace o naší činnosti a připravova-
ných programech naleznete na facebooku 
a webu Studia. Pro více informací navštiv-
te naše stránky www.bubec.cz
nebo náš facebookový účet
Fb: Studio Bubec, Creative Bubec
Ig: studio_bubec, kreativ_bubec

Art Safari: Venus Today . foto: Jan Rasch 

Galerie Bubec

OTEVÍRACÍ DOBA
PO–PÁ, 10:00–17:00

STUDIO BUBEC
Praha 5 – Řeporyje,
Tělovýchovná 748

VÝSTAVA
4. 6.—1. 8. 2025

David Vávra

VERNISÁŽ
3. 6. od 18.00
hudebně doprovodí
František Kop

2025>>

V letošním roce je to právě sto let od na-
lezení Věstonické venuše – nejstaršího 
uměleckého předmětu z keramiky na svě-
tě. A to bylo důvodem, že se námětem fes-
tivalu Art Safari stala Venuše v historické 
i současné perspektivě. Představilo se na 
něm více jak pět desítek českých i zahra-
ničních umělců a v rámci doprovodného 
programu vystoupili takoví umělci jako 
například hudební duo Jana Vébrová 
a Petr Tichý, vizuální umělkyně a perfor-
merka Lenka Klodová, básník Jan Kunze, 
a především legendární punková kapela 
Zuby Nehty.
Samozřejmě byl připraven i bohatý pro-
gram pro rodiny s dětmi, a to jak divadelní 
představení, tak výtvarné workshopy.

V červnu pokračuje ve Studiu Bubec vý-
stavní program, a to výstavou děl známé-
ho architekta a herce Davida Vávry.
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Středa 4. 6. 15.00 – 18.00
Malešická školní botanická zahrada 
Praha
Vycházka za  stromy nejen pro nevi-
domé zájemce
Poznávání stromů, jejich listů, květů, 
tvarů, struktury kůry i  vůně jehličí 
s Magdalénou Dobromilou podle jejích 
dvou knih o  bylinkách. V  malešické 
botanické zahradě se seznámíme se 
stoletými i exotickými stromy. Program 
ve spolupráci s KC Vrchlická SONS ČR 
na Smíchově (www.sons.cz) je vhodný 
i  pro nevidomé a  slabozraké zájemce. 
Vstupné je zdarma pro členy SONS, 
pro ostatní 250 Kč. Sraz 
je u  metra Vysočanská 
v  15h na  zastávce busu 
177 směr Skalka. Pro-
síme o  potvrzení účas-
ti sms na: 775 690 806 
mail: majdas@volny.cz

Středa 18. 6. 17.00 – 20.00
Zadní Kopanina, Chaloup-
ky 57, Praha 5 Řeporyje
Svatojánské bejlí s  Len-

Dorkou a Magdalénou Dobromilou
Poznávání a sběr léčivých bylin na blíz-
ké louce, svatojánské tradice, vytí 
věnců a tvorba rituálních vykuřovacích 
svazků, společný zpěv i ženské sdílení 
v kruhu, slunovratový rituál s ohněm… 
a  mnoho dalšího vás čeká na  voňa-
vém odpoledni s  aromaterapeutkou 
LenDorkou a  bylinářkou Magdalénou 
Dobromilou podle jejích obrázků a  2 
knih Bylinky pro děti a  maminky 
1.+2. S sebou doporučujeme vzít: krásné 
šaty, plavky a ručník, hudební nástroje. 
Vstupné 600 Kč s občerstvením v ceně. 
Počet míst je omezený, prosíme o při-

hlášení předem na  tel: 606 702 546, 
aromalenka@volny.cz. www.doname-
duna.cz

Čtvrtek 10. 7.–neděle 13. 7.
Výbrnice u Berouna
Hormonální ladění v rytmu přírody 
s Ivetou a Magdalénou
Dovolená pro všechny ženy, které chtějí 
znovu obnovit spojení samy se sebou 
i s přírodou. Zveme vás do Výbrnice - 
léčivého místa v lese, pouhých 30 minut 
z Prahy 13. Hormonální ladění, blaho-
dárné cvičení pro ženy podle dávných 
tradic s Ivetou Machkovou Kučerovou. 
Úvod do  sestavy pro spokojený život, 
hormonální a životní rovnováhu. Síla 

bylinek a stromů s Mag-
dalénou Dobromilou. 
Praktické tipy pro péči 
o své zdraví, hormonál-
ní rovnováhu a ženskou 
krásu. Léčivé meditační 
dýchání se stromy a ko-
munikace s přírodními 
bytostmi. Více zde: on-
line.zivaradost.cz/ladeni

Pozvánky Magdalény Dobromily

Milí čtenáři,
naše knihovna pravidelně obohacuje svou sbírku o nejnovější knižní tituly. Přinášíme Vám přehled nejzajímavějších 
novinek, které si nyní můžete vypůjčit.

Nové knižní přírůstky v naší knihovně
Nové knižní přírůstky v naší knihovně 

Milí čtenáři, 

naše knihovna pravidelně obohacuje svou sbírku o nejnovější knižní �tuly. �řinášíme �ám 
přehled nejzajímavějších novinek, které si nyní můžete vypůjčit. 
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Místní knihovna 
v Řeporyjích

OTEVÍRACÍ DOBA:
Středa 12.00 hod. – 18.00 hod.

E -mailová adresa do knihovny:
knihovna@prahareporyje.cz 

 

Morgan konečně našla domov v přátelské čtvrti poblíž Baltimore, kde bydlí s 
kamarádkou Ninou. Pečlivě budované zázemí je však náhle zničeno zločinem, při 
němž Nina přijde o život a Morgan o identitu. Dívce nezbývá, než uprchnout do 
rodného domu ve Vermontu, kde se seznámí se sympatickým Milesem. Snaží se 
zapomenout na minulost, jenže vrah… 

 

 

Do zapadlé vsi v norských horách se z ciziny vrací zdejší rodák Carl Opgard a přiváží s 
sebou návrh na výstavbu luxusního wellness hotelu. Jeho bratr Roy se těší, že v 
malém hospodářství, kde oba vyrůstali, bude konečně živěji. Jenže Carl s sebou 
přináší také velké problémy a jako vždy spoléhá na to, že starší sourozenec je za něj 
vyřeší. Udělá… 
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Harmonogram mobilního sběru nebezpečných složek komunálního
odpadu na území hl. m. Prahy v roce 2025 – trasa Praha - Řeporyje

21. 6. - so 
11. 9. - čt 

25. 11. - út

Řeporyje - Řeporyje Po - Pá So

1. nám. U Lva 15:00 - 15:20 8:00 - 8:20

2. ul. Ořešská (u trati) 15:30 - 15:50 8:30 - 8:50

3. ul. K Zadní Kopanině (u zastávky autobusu Zadní Kopanina) 16:10 - 16:30 9:10 - 9:30

Přistavení VOK na Bioodpad II. pololetí 2025
Velkokapacitní kontejnery na bioodpad budou přistaveny 

na níže uvedených místech v následujících termínech:

Ve Výrech proti č. p. 328 28. 6. 2025 (sobota) 
9–12 hodin

Do bioodpadu a tím i do biovoku patří:
listí, tráva, plevel, zbytky rostlin, dřevní štěpka z větví 
stromů a keřů, piliny, hobliny, spadané ovoce, zbytky 
ovoce a zeleniny, čajové sáčky, kávová sedlina, skořápky 
od vajec apod.

Do bioodpadu a tím i do biovoku nepatří:
zbytky jídla (tzv. gastroodpad), jedlé oleje, kosti, maso, 
uhynulá zvířata, znečištěné piliny a hobliny, biologicky 
nerozložitelné odpady apod.

UPOZORNĚNÍ:
Městská část Praha-Řeporyje není zodpovědná za pří-
padné změny časů ani termínů přistavení VOK. Služby 
jsou financovány z prostředků Magistrátu hl.m. Prahy 
a zprostředkovávají je svozové společnosti – konkrétně 
v MČ Praha-Řeporyje je to společnost Pražské služby, a. s. 
V případě, že zjistíte nedostatky v poskytovaných služ-
bách, nahlaste tuto skutečnost prostřednictvím emailu 
na adresu: callcentrum@psas.cz, případně na podatelnu 
ÚMČ Praha -Řeporyje, tel.: 251 625 794.

Přistavení VOK na I. pololetí 2025
Velkokapacitní kontejnery na neskladný odpad budou přistaveny 

na níže uvedených místech v následujících termínech:

Náměstí U lva u č. p. 112 13. 6. 2025 (pátek) 
16,00–20,00 hodin

Řeporyjské náměstí u č. p. 8 27. 6. 2025 (pátek) 
14,00–18,00 hodin

Co lze odložit do VOK
VOK jsou určeny pouze pro objemný odpad z domác-
ností jako je např.  nábytek, sportovní náčiní, (lyže, 
jízdní kola apod.), koberce, podlahové PVC, umyvadla 
a záchodové mísy.

Co nelze odložit do VOK
 směsný komunální odpad, který lze vhodit do běžné 

sběrné nádoby (popelnice, kontejneru)
 nebezpečné složky komunálního odpadu (jako 

např. baterie a akumulátory, barvy, chemikálie, zá-
řivky)

 odpad ze zeleně (větve, posekaná tráva apod.)
 elektroodpad (chladničky, pračky, televize, monitory, 

počítače, přehrávače, telefony apod.)
 stavební suť
VOK není určen pro odkládání objemného odpadu pod‑
nikatelskými subjekty!!!

Městská policie 
informuje

Například na pražské Jižní spojce, platí, že do levé-
ho pruhu je na její větší části zakázán vjezd ná-
kladních automobilů. Takový úsek je vymezen 

značkou č. B4. Někde je u značky ještě dodatková tabulka 
s  uvedením nejvyšší povolené hmotnosti. V  takovém 
případě je zcela jasné, že do pruhu nesmí vozidla, která 
tento hmotnostní limit překračují. Jak je to ale v situaci, 
kdy u značky žádná dodatková tabulka není? Dopravní 
značka „Zákaz vjezdu nákladních automobilů“ (č. B 4) 
zakazuje vjezd všem nákladním automobilům, taha-
čům přívěsu nebo návěsu a  speciálním automobilům. 
Fakticky tak do tohoto pruhu nesmí ani osobní vozidla 
kategorie kombi, která si jejich majitelé nechali kvůli 
možnosti odpočtu DPH nechat v minulosti zapsat jako 

vozidla kategorie N1, tedy jako nákladní. De facto tyhle 
vozy ale nikdo neřeší. S dodávkami to už je horší. Tam 
reálně hrozí pokuta.

Nejasnost způsobila novela platná již od 1. ledna 2016, 
která výklad platnosti značky B4 upravila v souladu s ví-
deňskou Úmluvou o dopravních značkách a signalizaci. 
V České republice totiž do té doby skutečně platilo to, že 
se zákaz týkal až vozidel s nejvyšší povolenou hmotností 
nad 3500 kilogramů.

A jak je to s obytnými vozy, které jsou například pře-
dělané z dodávky, která do takového pruhu nesmí? Je to 
možná paradox, ale obytný vůz do pruhu, který je ozna-
čen značkou B4 může. A je úplně jedno, že je postaven 
na platformě té samé dodávky, která do pruhu nesmí.

Ing. Hynek Svoboda 
Obvodní ředitelství městské policie Praha 13
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OCENĚNÍ ZE SOUTĚŽÍ
Hudební obor
Emma Rose, která v  Národní soutěži 
Základních uměleckých škol v  só-
lovém zpěvu postoupila z  krajského 
kola do  kola ústředního, získala pod 
vedením paní učitelky Šárky Hrbáčkové 
a v konkurenci zpěváků z celé ČR krásné 
2. místo.

Výtvarný obor
Je naší tradicí se každý rok zúčastnit 
největší mezinárodní výtvarné soutěže 
Lidice.
Letošní 53. ročník měl téma HRA.
Na  tématech jsme pracovali několik 
měsíců, pod naším vedením vznikaly 

obrazy a  sochy na  témata šachy, pišk-
vorky, hrací karty, malovali jsme také 
své oblíbené plyšové hračky. V letošním 
roce do Lidic dorazilo okolo 13 000 prací 
a my jsme moc rádi, že jsme zde obhájili 
krásná čestná uznání z minulých let.
Tentokrát ocenění získaly slečny:
Aneta Bláhová – kresba - Piškvorky
Aneta Fridrichová – kresba - Šachy
Společná práce - Hrací karty  – něko-
likabarevný linoryt - Stella Kamaryt, 
Diana Kamaryt, Judita Součková, Lucie 
Adamová

Další ocenění přišlo z celostátní přehlíd-
ky Děti malují pro Konto bariéry, kde 

SZUŠ – Výtvarný obor a Hudební obor
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jsme zvítězili v  kategorii ZUŠ  – téma 
GRAFIKA.
Eliška Šenkýřová - ROSTLINY, slepo-
tisk.

Linda Mrázková - Rostliny, kolorovaný 
slepotisk.
Matylda Svobodová - Rostliny, koloro-
vaný slepotisk.
Daniela Nekolová - Rostliny, slepotisk.
Agáta Dolotina - Srdcový král, linoryt.
Aneta Bláhová - Joker, linoryt.

Lucie Zádová - Kočka, linoryt.
Účastí v  tomto projektu žákyně svým 
výtvarným projevem pomáhají nadaci 
Konto bariéry, protože jejich oceněná 
díla vyjdou v charitativním kalendáři.

Přijímací zkoušky na  střední umě-
lecké školy
Mimo účasti na  soutěžích jsme naše 
žáky a žákyně připravovali na talento-
vé zkoušky na střední umělecké školy. 
Mnohaletá píle našich studentů se 
vyplatila, protože u přijímacích řízení 
uspěli a byli přijati na své vysněné školy. 
Velká gratulace:
Kryštof Březina ze třídy Mileny Kejhové 

Kultura

byl přijat na  Konzervatoř Praha - hra 
na akordeon (nejvyšší počet bodů).
Lucie Zádová byla přijata na  Střední 
uměleckou školu designu - Obor Gra-
fický design (ze 70uchazečů přijímali 7).
Kristýna S. byla přijata na  Střední 
uměleckou školu Václava Hollara - obor 
Grafický design.
Žákyně jsou ze třídy T. Toráčové.
Budeme rádi, když nás v průběhu červ-
na navštívíte v rámci některé akce školy.
Jejich seznam najdete na  webu www.
pro -radost.cz
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říkat „mám vymazáno“.
Duchu Svat ý, 

přijď do mé prázd-
noty. Do  mého 
zmatku. Do mého 
strachu. Mám vy-
mazáno, a le Ty 
můžeš znovu psát. 
Napiš do  mého 
srdce svou lásku. 
Napiš do mé mysli svůj pokoj. Napiš 
do mého života své vedení. Amen.

P. Mariusz 
Kuźniar, farář

Zprávy z fary

Mám vymazáno…
Milí přátelé,
někdy si připadáme, jako bychom měli 
„vymazáno“. V hlavě prázdno, v srdci 
ticho, v  duši stín. Nic se nezdá být 
na svém místě. Nevíme, kam jít, proč 
jít, pro koho žít. Všechno, co dřív dá-
valo smysl, se rozpadlo nebo vybledlo.
V  těchto situacích někdo si řekne: 
„Mám vymazáno.“ Z  duchovního 
pohledu není to tragédie. Když Bůh 
tvořil svět, začínal z prázdna – „země 
byla pustá a prázdná, nad propastí byla 
tma“. A pak se něco 
stalo: Duch Boží se 
vznášel nad voda-
mi (Genesis 1,2). 
A z toho ticha, z té 
prázdnoty, vznikl 
nový život. Světlo. 
Řád. Láska.

Když máme „vymazáno“, jsme zra-
nitelní. Ale právě tehdy jsme nejvíce 
otevření Božímu působení. Duch Svatý 
není jen energie nebo inspirace  – je 
to živý Boží dech, který oživuje to, co 
je mrtvé. Je to Ten, kdo připomíná, 
uzdravuje a utěšuje. Je to Duch prav-
dy, lásky a  nového začátku. Všichni 
potřebujeme se jím nabít, ne jako 
mobil na  pár procent, ale jako duše, 
která chce znovu žít. Opravdu žít. Ne 
přežívat, ale hořet – pokojným, jasným 
plamenem Boží přítomnosti. Neodmí-
tejme prázdnotu Nebojme se ticha – je 

to prostor, kde může 
Duch začít tvořit.

Milí přátelé,
Chci nám nabíd-

nout jednu krátkou 
modlitbu, pro chví-
le, kdy budeme si 

V  minulém čísle byly uveřejněny 
některé vzpomínky na Baara od na-
šich rodáků. Nyní v nich pokračuje-
me, a to popisem situací z 1. světové 
války. (Je zachován tehdejší jazyk 
a pravopis.)

Když měl jeti arcibiskup Huyn 
po biřmování v Ořechu (1915) na in-
spekci do  jinočanské a  chrášťanské 
školy, přišel ke mně Baar a skoro mi 
nařizoval: „Arcibiskup pojede vaší 
vesnicí. Ať mě nezklamete! Ať nevi-
dím ani jednoho praporu!“ Znali jsme 
tak dobře Baarův poměr k arcibisku-
povi z krve německé, že nemusil ani 
o tom se zmiňovati a prapory by byly 
stejně ukryty na svých místech.

(Josef Plesnivý)

Za  války psával lidem žádosti, 
odvolání apod. až do 2 hodin v noci. 
Byl obětavým rádcem celého okolí. 
Prolézal v  Praze i  kanceláře vyšších 
úřadů, aby pomohl prosebníkům. 
Nedal se lehce odbýti.

(Jindřich Jukl)

Kde bylo třeba, nezištně za  války 
pomáhal. Uvedu jeden příklad: Mla-
dý, inteligentní rolník Josef Plesnivý 
z  Třebonic, který po  sobě zanechal 

vybranou knihovničku, upadl na rus-
kém bojišti do  zajetí. Byl jedináček. 
Doma ustaraná matka někdy si rady 
nevěděla. Baar ji navštěvoval často, 
těšil, psal mnoho dopisů na rakouský, 
švýcarský, ruský červený kříž, pátral, 
dodával naděje.

(Josef Srb)

Byl ve chvílích zoufalství můj anděl 
strážný, zejména, když přišla strašlivá 
zpráva, že můj syn zemřel v Barnaulu.

(paní Plesnivá)

Rád kouřil cigarety. Za války bylo 
zle o kuřivo vůbec a tu ho mile pře-
kvapil p. řídící učitel Gärtner z Jino-
čan na jeho jmeniny tím, že mu přinesl 
krabičku dobrých cigaret, kdesi prac-
ně sehnanou.

(František Sojka)

Za války šel jsem jednou do nemoc-
nice a potkal jsem se s Baarem. Stěžo-
val si, jak je střežen a žádal mne, abych 
šel s ním kus, že se cítí bezpečněji.

(Miroslav Sojka, 
statkář ve Zbuzanech)

V  době, kdy se rekvírovaly zvony, 
Baar ke mně přišel a všecek rozrušen 
oznamoval: „Pavel již nebude volat 
s  krteňské věže, Jan osiří. Ale snad 
přece ne, mám nápad. Znám vás jako 

odvážného, ne-
bojácného muže 
a milovníka Krtně 
i všeho, co se k ní 
pojí. Můžete udě-
lat znamenitou 
věc, trochu sice 
nebezpečnou, ale záslužnou. Pavel je 
s věže sňat, leží na hřbitově a je možno 
zvon zachránit. Jděte do  Třebonic, 
vezměte si na  pomoc asi čtyři muže, 
jimž můžete věřiti a  zvon uschovejte 
do  Srbovic hrobky za  kostelem. Tam 
bude bezpečně ukryt. Nesmíme ho 
nechat přijíti k tomu, aby z něho byla 
ulita děla, která rozsévají zkázu. Musíte 
ho prostě ukrást.“ Spěchal jsem ihned 
do Třebonic, najal kostelníka, hrobníka 
a chystali jsme se, že za tmy zvon ještě 
se dvěma druhy pohřbíme v  naději, 
že jednou zase zvon slavně vzkřísíme. 
Když jsem večer přišel na hřbitov, za-
mrazilo mne: vojáci již zvon nakládali 
na vůz a pak jej odvezli ke  starostovi 
v  Třebonicích. Spěchal jsem proto 
ihned k faráři, abych mu pověděl o ne-
zdaru. Baar již na mne čekal u dráhy 
(asi na poloviční cestě mezi Ořechem 
a  Krtní). Z  dálky jsem volal  – Je zle, 
předešli nás. Snad náš plán tušili a proto 
nečekali ani na ráno a vzali zvon ještě 
večer. Farář zbledl a zlomeně jen ze sebe 
vypravil – Tak Pavel je pryč…

(Josef Plesnivý)

J. Š. Baar v Ořechu

28. 6. sobota – Pouť v kostele sv. Jana 
a Pavla na Krtni (Třebonice) v 16:00 
hod.
29. 6. neděle – Pouť v kostele sv. Petra 
a Pavla v Řeporyjích v 11:00 hod.
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ŘÁDKOVÁ INZERCE

Koupím rodinný dům v Řeporyjích. 
Tel.: 604 617 788

VÝUKA HUDBY U VÁS DOMA 
- od 5 let, vhodné i pro děti s problematickou 
pozorností a soustředěností. Obor: KYTARA, 

KLÁVESY, ZOBC. FLÉTNY, KLAVÍR, ZPĚV. 
Info: Martina Dvořáková, dipl. spec. 

E: radostnahudba@seznam.cz • Tel.: 602 646 628

OPRAVA ŽALUZIÍ - VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK 
- NOVÉ ŽALUZIE - SEŘÍZENÍ OKEN 

- SÍTĚ PROTI HMYZU 
Tel.: 733 720 950, pavel.janci@email.cz

! ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU NA SKLÁDKU! 
Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti, zahrady atd. 

Naložíme a odvezeme nepotřebné věci 
za rozumnou cenu. STĚHOVÁNÍ. 

Tel.:773 484 056

Šicí stroje 
opravy i v bytě zákazníka. 

Petr Meyer, tel.: 603 341 927

Advokátní služby, účetní služby, 
daňová evidence, mzdová agenda, zastupování 

v soudních, správních a daňových řízeních, 
osobní návštěva u klienta. Dlouholetá praxe, 

kvalita, přijatelná cena. Tel.: 604263180

Srdečně blahopřejeme všem občanům, 
kteří v měsíci květnu oslavili významné 

životní jubileum.
Hodně štěstí, pohody a hlavně zdraví 

do dalších let přeje MČ Praha ‑Řeporyje.

KONCERT POD LÍPOUKONCERT POD LÍPOU

HUDEBNÍ PROGRAM

15. ČERVNA 2025

Farní dvůr v Oř echu (Baarovo nám. 10)

Spolek JŠB Oř ech z.s.
Vás srdečně zve na hudební odpoledne 

od 16.00 hod.

DOPROVODNÝ PROGRAM

• Žáci 
SZUŠ Řeporyje

• Bohum
ilova Domácí Kap

ela
• Výstava k 100. výročí úmrtí
J. Š. Baara 
• Degustace vína s možností
zakoupení
• Prodej medu z farní
zahrady a originální keramiky
• Občerstvení

The Brownies
Přijďte si užít pohodové odpoledne plné hudby, chutí a setkání!

Baar se ozval památkovému úřadu 
a  důrazně se ohradil proti rekvizici 
zvonů, přidal historická data, doka-
zoval uměleckou hodnotu, psal, ale 
protestoval i osobně.

(Jan Samek)

Už v dubnu začaly akce, které při-
pomínají 100 let od úmrtí J. Š. Baara. 
Konají se nejen u nás, ale i v Klenčí 
a okolí a také v Klobukách u Slaného. 
Všechny informace o nich naleznete 
na  stránce: www.jindrichsimonbaar.
cz

Hana Fuková
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Jahodové mlsání

Jíst jahody je vyslovený požitek! Jsou sladké, 
zdravé a  plné výživných látek. Věřím, že 
jejich chuti a vůni v letních měsících propad-

ne úplně každý. Jahody nejsou jen synonymem 
opravdové dobroty a začínajícího léta, obsahují 
také plno vitamínů, a dokonce mohou zpestřit 
váš sexuální život a  dodat vaší pleti hebkost, 
mládí a jiskru.
Jahody patří mezi potraviny, v nichž je nejvyšší 
koncentrace antioxidantů. Můžeme si je do-
přávat také při dietě, jelikož navzdory lákavé 
chuti neobsahují nadbytek cukrů. Zato vitamíny, 
minerály a dalšími blahodárnými látkami jsou 
doslova nabité!
Mají i léčivé účinky – pomáhají při chudokrev-
nosti, cukrovce, překyselení žaludku, revma-
tismu a dně. Dále jsou účinné proti žlučovým, 
ledvinovým a močovým kaménkům, na posílení 
srdce a nervů a díky vysokému obsahu vitaminu 
C také při nachlazení.

Jahodová klevela
Je to opravdu jednoduché. Celé jahody si v hrnci 
přivedeme na sucho do varu, potom počkáme, 
až pustí šťávu, přidáme želírovací cukr podle 
návodu na  obalu a  cca  po  3 minutách varu, 
když začne směs rosolovatět, ji nalijeme sklenic. 
Jahody nemusíme ani sterilovat, stačí je uložit 
do chladu, obrátit sklenice dnem vzhůru, a po-
kud je nesníte, vydrží vám až do další sezóny 
jahod. V zimním období je to vynikající plnivo 
do palačinek, klevelu ale můžeme jíst i  jenom 
tak na housce s máslem.

Jahodová delikatesa
Tato marmeláda, provoněná opojnou, lehce 
pryskyřičnou vůní rozmarýnu, je ideálním 

doplňkem ke grilovaným masům i polotvrdým 
sýrům. Výborně však chutná i v bílém jogurtu 
či palačince, zároveň je to zajímavý a neotřelý 
jedlý dárek.

Budete potřebovat:
2,5 kg jahod
4 snítky rozmarýnu
šťávu z 1 citronu
želírovací cukr 3:1

Postup:
Do hrnce vložíme jahody, pomačkáme je šťou-
chadlem na  brambory, smícháme s  želírova-
cím cukrem podle návodu na sáčku, přidáme 
citronovou šťávu a  rozmarýn a  přivedeme 
směs k varu. Při vaření sbíráme pěnu, vaříme 
cca  5  minut. Poté hrnec odstavíme z  vařiče, 
vytáhneme snítky rozmarýnu a  můžeme, ale 
nemusíme směs tyčovým mixérem rozmixovat. 
Nakonec marmeládu přelijeme do  umytých 
sklenic, ty uzavřeme a otočíme dnem vzhůru.

Ledový jahodový koktejl
Pokud se chcete pořádně zchladit, připravte 
v teplém letním odpoledni sobě a svým blízkým 
tento jahodový koktejl. Nejde ho nezbožňovat!

Budete potřebovat:
Na 4 porce:
750 ml mléka; 500 ml jahodové zmrzliny
10–15 čerstvých jahod; libovolně i trochu cukru 
krystal; šlehačku (alespoň 1 menší kelímek 
smetany ke šlehání)

Postup:
Mléko rozmixujeme se zmrzlinou a jahodami, 
můžeme přidat i trochu cukru krystal, chceme-
-li mít koktejl ještě sladší. Koktejl nadávkujeme 
do sklenic a ozdobíme šlehačkou. Aby vypadal 
hezky, můžeme vršek posypat například čoko-
ládovými hoblinkami a píchnout do šlehačkové 
čepice tenký plátek jahody.

Jednoduchá domácí jahodová zmrzlina
Příprava domácí zmrzliny není vždycky nároč-
ná. Důkazem je tento recept na  jednoduchou, 
ale vynikající jahodovou zmrzlinu. Zkuste si 
ji doma připravit, ta kupovaná se jí nevyrovná 
ani zdaleka!

Budete potřebovat:
300 g čerstvých (či mražených) jahod; 200 g 
cukru; 2 bílky; 230 ml šlehačky

Postup:
V jedné misce si rozmixujeme jahody s cukrem, 
v jiné zase vyšleháme bílky se šlehačkou. Pomalu 
a  postupně pak obsah obou misek smícháme 
a  dáme mrazit, ideálně přes noc. Zmrzlinový 
pohár si potom ozdobíme šlehačkou, čerstvými 
jahodami a čokoládovou polevou. Dobrou chuť!

Jahodový peeling na paty
Tento peeling vám krásně zjemní zatvrdlé paty 
a díky schopnosti jahod rozjasňovat kůži může 
i trochu zesvětlit jejich zažloutlou barvu. A to je 
po několika měsících, kdy jsme kvůli venkovním 
teplotám museli nohy schovávat do  ponožek 
a bot a nemohli jim dovolit brouzdání v trávě, 
určitě potřeba!

Budete potřebovat:
4 velké čerstvé jahody; 1 vaječný žloutek; 1 
čajovou lžičku medu; 2 čajové lžičky mořské soli

Postup:
Jahody rozmačkáme, smícháme je se žloutkem 
a medem a přimícháme mořskou sůl. Dopřeje-
me si desetiminutovou peelingovou masáž pat 
a poté paty omyjeme. Ideálně pak chvíli chodíme 
bosi a necháváme nohy větrat a odpočinout si 
od obuvi.

Jahodová maska na vlasy
Jahody samy o  sobě pomáhají bojovat proti 
lupům a  zvýšené tvorbě kožního mazu, takže 
pokud trpíte lupy či mastnými vlasy, stačí si ně-
kolik rozmačkaných jahod vmasírovat do vlasů. 
V kombinaci s řeckým jogurtem zlepšíte i pevnost 
a lesk vlasů.

Budete potřebovat:
8 menších čerstvých jahod
1 malý kelímek přírodního řeckého jogurtu

Postup:
Jahody rozmačkáme, promícháme s  jogur-
tem a  hotovou směs vmasírujeme do  vlasů 
na 15–20 minut. Abychom se směsí neumazali, 

můžeme si vlasy zabalit 
do  ručníku či starého 
šátku. Nakonec vlasy 
osprchujeme studenou 
vodou a  necháme je 
uschnout.

Dita Oškerová 
www.bylinkove 

 ‑sneni.czKnihy jsou také k zapůjčení v místní knihovně v Řeporyjích.
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Seminář „Můj první mobil“ s paní Slussareff: 
Jak nastavit zdravá pravidla
Technologie se staly součástí každodenního života i těch nejmenších. Je důležité věnovat pozornost tomu, jak 
s nimi děti zacházejí – a především, jak je k tomu vedeme my, dospělí. Právě tato témata přinesl v květnu 
inspirativní seminář „Můj první mobil“ s odbornicí na digitální zdraví Michaelou Slussareff, organizovaný 
týmem ODZávislosti ve spolupráci se školou a školkou.

Nestačí jen „být dost starý“
Mobilní telefon není hračka ani odměna za věk. Je třeba myslet na připravenost dítěte, jeho návyky, bezpečnost 
i schopnost zvládat nároky digitálního prostředí.

Na co se zaměřit hned od začátku:
 Vysvětlete dětem, jaký obsah pro ně není vhodný a proč. Výstraha „přístup od X let“ má svůj důvod. Hle‑

dejte kvalitní obsah společně. Děti často hrají „hloupé hry“ jen proto, že neznají jiné. Buďte jim průvodci.

 Učte děti, že na internetu může být každý kýmkoliv – anonymita a falešné identity jsou běžné.

 Vyvažujte čas on ‑line a off ‑line. Nechte děti se občas nudit – právě tehdy mohou přijít na to, co je opravdu 
baví.

 Sepište společně s dětmi pravidla o používání. Měla by obsahovat, kdy a jak telefon používat a také pravidla 
pro případné porušení dohody.

Naučme se ptát se lépe
Doporučení Světové zdravotnické organizace říká, 
že děti ve  věku 6-11  let by měly trávit maximálně 
dvě hodiny denně u obrazovek. Důležitější než čas je 
však kvalita obsahu a individuální okolnosti např. vy-
vážení dalšími kroužky. Abychom dětem opravdu 
porozuměli a mohli je vést, je důležité jít za rámec 
otázky „Kolik času jsi byl/a na mobilu?“. Užitečnější 
jsou konkrétní otázky:

 Co Tě na mobilu baví?
 Kdy jsi nejčastěji na mobilu?
 S kým se tam setkáváš?
 Proč to děláš – co ti to přináší?
 Místo čeho bereš mobil do  ruky  – co tím možná 

odkládáš?
 V jaké poloze u toho jsi – sedíš, ležíš, kroutíš se?

Tyto otázky pomáhají dětem reflektovat své chování, 
učí je samostatně přemýšlet o svém čase a zároveň 
prohlubují důvěru mezi dítětem a rodičem.

Spánek, modré světlo a zdravé návyky
Děti ve věku 6–11 let potřebují 9–12 hodin kvalitního 
spánku denně. Ten je však ohrožen vystavováním se 
modrému světlu, které narušuje produkci melatoninu, 
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OBYČEJNÁ REALITNÍ SLUŽBA, BEZ ZBYTEČNÝCH
ŘEČÍ, PLANÝCH SLIBŮ A JASNÝM VÝSLEDKEM.

NIC VÍC, NIC MÍŇ.

Martina Kachlíková
+420 724 602 160

www.martinakachlikova.cz

hormonu důležitého pro usínání. Pokud je člověk aktivní na mobilu či tabletu těsně před spaním, jeho mozek 
se nepřepne do nočního režimu a usínání je výrazně ztížené.

Co pomáhá:
Vypnout obrazovky alespoň 90 minut před spaním
Používat noční režim nebo filtr modrého světla
Nemít mobil v pokoji, kde se spí
Tlumené, teplé osvětlení večer

Praktické tipy pro rodiče

1. Určete doma zóny a časy bez technologií.
Například žádné telefony při jídle, před spaním nebo během učení. A jak vhodné je to například na návštěvě?

2. Používejte rodičovskou kontrolu.
Dokud nebudete mít pocit, že je dítě dostatečně připravené na samostatný život s mobilem, můžete nastavit 
časové limity, filtr obsahu i přehled o aktivitách dítěte.

3. Sledujte a vybírejte obsah společně.
Kvalitní hry a videa existují – jen je třeba jim pomoci je najít.

4. Mluvte o pocitech.
Učte děti poznat, jak na ně technologie působí – v těle i v hlavě. Jak se cítí před, během a po používání telefonu?
Zdravý vztah k technologiím není o zákazech, ale o porozumění, podpoře, vědomém vedení a zejména být 
dobrým příkladem.
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Dnešní den i když je předpověď 
počasí nejistá, tak už dlouho 
před půl osmou se začínají 

houfovat před hasičárnou účastníci 
dnešního výletu do  Klašterce n. Ohří 
a Kadaně. Přišel se s námi rozloučit stej-
ně jako jindy i černý kocour „poštmistr“ 
z naší pošty hned vedle.

Vyjíždíme dneska o něco dříve. Je to 
tím, že musíme být v Klašterci u zámku 
už o půl desáté. Proč tak brzy? Inu, jak 
zjistila naše velitelka skupiny Mirka 
Novotná – protože je prohlídka zámku 
v Klášterci docela naplněná a to školními 
výpravami. Tak je tomu skutečně i dnes, 
zjištěno při příjezdu.

Cesta nám ubíhá v dobré náladě, už se 
vytahují řízky a jsme všichni v pohodě. 
Náš šofér je velice šikovný a zkušeně se 
proplétá v  často poněkud přeplněném 
výjezdu z Prahy směrem k cíli dnešní-
ho poznávacího výletu. I počasí zatím 
slibuje slunečný den.

V Klášterci n. Ohří pěkně spořádaně 
sestoupíme z náměstí klikatými schody 
přímo do  zámeckého parku. Park je 
vyhlášený svými více než 150 druhy 
stromů z  celého světa. Přímo naproti 
zámku je Sala Terena s glorietem a so-
chařskou výzdobou od  Jana Brokofa 
z  před, před a  před minulého století. 
Na nádvoří zámku už na nás čeká naše 
dnešní průvodkyně Ivana Mandlová, 
která naši skupinu zvědavých řeporyjá-
ků provede vzácnou expozicí porcelánu 
ze sbírek zdejší porcelánky i sbírek por-

celánu Uměleckoprůmyslového muzea 
v  Praze. Porcelánem vlastně žije celý 
zámek a není divu - vždyť se v Klášterci 

vyráběl porcelán už od roku 1794 pod 
značkou Thun. Místní porcelánka tady 
přežila dobu opakujícího se rozkvětu 
a stagnace a znovu rozvíjející se výrobu 
bohužel zatavilo rozhodnutí z  r.  2024 
o sloučení okolních porcelánek do jediné 
porcelánky v Nové Roli. Ve filmu Holky 
z porcelánu se zpětně ocitneme ve zdejší 
porcelánce.

Zde bych rád připojil i  velmi pěknou, 
vtipnou a  dnes i  aktuální básničku 
od holky z porcelánu - Aničky Síkorové:

Z výletu do Klášterce nad Ohří
Já jsem holka z porcelánu, marně si teď 
hlavu lámu.
Proč porcelánka Klášterec co tu byla 
230 let
Teď zrušila výrobu - s  tím se srovnat 
nemohu.
V loňském roce 24 její brány zavíráme.
Prý nemáme energii , závislí jsme 
na Unii…
Chtěli jsme to, tak to máme
Naše zdroje nestačí  – někdo nám tu 
pytlačí?
Hrabě Thun se v hrobě mele, posíla nás 
do… jetele…
Značka Thun už naše není, je to tím, že 
svět se mění.
Obě války i komunisty porcelánka pře-
žila.

Až ta doba blahobytu bohužel jí pohřbila.

Obědváme v nedaleké restauraci U páva, 
kde u  dobrého oběda také končíme 
dnešní výlet do Klášterce n. Ohří. Bude 
následovat ještě zastavení v Kadani.

KADAŇ
Kadaň je naší dnešní druhou zastávkou. 
Kadaň je město vpravdě historické a tak 
ji nelze vynechat zejména, když je neda-
leko. Náčelnice nám zařídila prohlídku 

VÝLET NEJEN PRO „STARCE NA CHMELU“
aneb pěkný výlet svazu zdravotně postižených řeporyjáků a jejich příznivců



Řeporyjské Echo 324 27
květen 2025

i s mladým urostlým průvodcem, který 
si Řeporyje představoval jako místo, 
kde ryjeme a dobýváme řepu cukrovku. 
Tak jsme jej uvedli na správnou míru. 
Protáhl nás věhlasnou 60 cm širokou 
Katovou uličkou, dále po  unikátních 
trojhradbách, nahlédli jsme i na místo 
nejstarší Kadaně – kdysi ve středověku 
Kadenův dvůr. Nyní v místě stojí kostel 
sv.  Jana Křtitele. Opodál se opravuje 
i bývalá vykřičená hospoda Kotva. Tohle 
vše se nachází na  tzv. Špitálském poli, 
které máme jako na dlani od Barbakanu, 
což je původní i  posléze dostavovaná 
součást hradeb. Po  chvíli dojdeme 
ke Kadaňskému hradu pěknou parkovou 
cestou podél hradební zdi už poměrně 
vysoko nad řekou Ohří. Končíme na Mí-
rovém náměstí.
Co dodat na  závěr dnešního pěkného 
výletu, kdy nezmokli jsme a  jsme zase 
tu, u hasičské zbrojnice? Hlavně podě-

kování naší organizátorce Mirce a jejímu 
týmu a zcela jistě i našemu oblíbenému 
šoférovi nejvíce!
Dobili jsme baterky, načerpali energii 
a  těšíme se na  příště. Vážení je to tak 
a volba už je platná, v červnu opět vyje-
deme, přivítá nás Blatná.

Postřehy pro vás sepsal 
Tomáš Brázda & spol.

Info z MČ • Hasiči

Již tradičně 30.  4.  2025 jsme 
uspořádali pro širokou veřejnost 
Pálení Čarodejnic na paloučku 

na skále.
Ale vlastně to nebylo jen na ská-

le. Vše začínalo u hasičárny odkud 
děti s  dospělými vyšli Čarodejnou 
stezkou kolem chaloupky, která je 
dovedla na  palouček na  skále. Zde 
si vybrali drobnou odměnu a už jen 
čekali na zapálení vatry s čarodejnicí, 
a na malých ohništích mohli opéct 
buřty a v našem stánku se občerstvit. 
Velice nás potěšil plný palouček a dě-
kujeme Vám za hojnou účast.

Další co nás čekalo bylo v sobotu 
17. 5. 2025 v šest hodin ráno cvičení 
Přístav Holešovice 2025, zaměřené 
na  výstavbu mobilních prvků pro-
tipovodňové ochrany (Povodňové 
stěny). Cvičení probíhalo v ul. Jan-
kovcova v Holešovicích a přilehlých 
ulicích, kde byly postaveny dva úseky 
protipovodňových zábran.

Cvičení začínalo v  šest hodin 
ráno, pro někoho z nás již před pátou, 
aby náš autobus stihl v  kasárnách 
vyzvednout účastníky cvičení z řad 
Aktivních záloh Armády české 
republiky a  dopravit je na  místo 
cvičení. A  také náš člen Radovan 

Turnovský jako velitel cvičících 
jednotek byl v patřičném předstihu 
připraven na  místě. Poslední povel 
cvičení zazněl málo minut před půl-
nocí a cvičení bylo ukončeno.

Cvičení se zúčastnilo šest jednotek 
za  Středočeské-
ho kraje, Aktivní 
zálohy AČR, byly 
doplněny vybra-
nými jednotka-
mi JSDH hl.m. 
P r a h a  a   j e d-
not ka mi HZ S 
Praha, MHMP 
krizové řízení, 
správa služeb Hl. 
m. Prahy, Ččk 
Praha, Policie 
ČR a  Městská 
policie.

V e   d n e c h 
22.–23.  5.  2025 
naši členové On-
dřej Wolf, Ma-
touš Koval a Jan 
Brynda absolvo-
vali na  hasišské 
stanici 7 Smí-
chov první kurz 
psycholog ické 

Novinky od hasičů pomoci. Pod vedením psycholožky 
mjr.  Mgr. Kláry Zvelebilové a  psy-
chologem kpt. Mgr. Et Mgr. Jakubem 
Vetiškou. Zde se naučili jak pracují 
a s čím se stýkají krizový interventi 
při mimořádných událostech.

Jiří Svoboda
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V tomto článku se zaměříme 
na  toho, díky kterému se 
daří uskutečňovat všechno, 

co se nyní na  našich kurtech děje. 
Za  revitalizací areálu, obnovení 
tradice a znovunastartování celore-
publikového nohejbalu v Řeporyjích 

nestojí není nikdo jiný než Pavel 
Vrátný starší, který se už 3 roky stará 
o fungování celého oddílu.

Pavle prozraď nám, jak se rodilo zno-
vuobnovení řeporyjského nohejbalu 
na celorepublikové scéně?

„Myšlenku přivést zpět řeporyj-
ské odchovance a  s  nimi ligovou 
soutěž jsem měl od samého začátku 
co jsem do klubu přišel. Vzhledem 
k tomu, že všichni hráči hráli ligové 
soutěže v  jiných klubech, zdála se 
moje myšlenka nereálná. Podzim 
loňského roku byl pro můj plán zá-
sadní. Na společných nohejbalových 
akcích jsme začali přetvářet myšlen-
ku v  realitu… Naši kluci projevili 
vážný zájem vrátit se do klubu, kde 
nohejbalově vyrůstali, což byl pro 
mě impuls dotáhnout celou přestu-
povou anabázi do zdárného konce. 
Za  přispění všech hráčů, předsedy 
našeho klubu a  v  neposlední řadě 
klubu TJ Pankrác, který nám 1 ligu 
za rozumných finančních podmínek 
přenechal.“

A  týmu se zatím daří velmi dobře, 
musíš být s  jejich výkony asi spoko-

jený že? Myslíš, že pokud se podaří 
vysněný postup do nejvyšší nohejba-
lové soutěže, Extraligy, budou v ní mít 
Řeporyje šanci na dobré umístění?

„To teda jsem! Kluci mají skvělou 
partu a je to na jejich výkonech vi-
dět. Na kurtu se perou o každý míč, 
někdy až na  hraně sebeobětování. 
Musím upřímně přiznat, že jsem 
takovou jízdu hned v  první ligové 
sezóně nečekal, ale kluci v každém 
zápase ukazují touhu dotlačit řepo-
ryjský nohejbal do  nejlepší nohej-
balové soutěže světa. V Řeporyjích 
máme hráče, kteří mají bohaté ex-
traligové zkušenosti a  mladé, kteří 
naopak extraligovou ambici mají 
a myslím, že právem. Takže pokud se 
ptáš na případné umístění v nejvyšší 
soutěži s tímto kádrem, můj osobní 
odhad je střed tabulky s čímž bych 
byl určitě spokojený.“

V Řeporyjích se hrají i pražské soutě-
že, jak si daří ostatním týmům?

„Družstva C a D v loňské sezóně 
postoupila do vyšších soutěží, takže 
se seznamují s  kvalitou, ale vedou 
si dobře a bojují o slušné umístění. 
Naše B mužstvo po posílení kádru 
zatím dominuje v nejvyšší pražské 

soutěži. V koutku duše doufáme, že 
se nám s rezervou áčka podaří po-
stoupit do 2 ligy a zvýšit tím prestiž 
řeporyjského nohejbalu.“

Pavle, o tobě je známo, že se věnuješ 
především mládeži, jak se ti post tre-
néra „dětí“ líbí?

„Výchova mládeže je pro nás ne-
smírně důležitá, proto jsem se tomu 
také začal věnovat. Dnes máme v od-
díle 14 dětí ve věku od 8 do 14 let. 
Po třech letech, co děti trénuji musím 
říct, ze mě to i přes časovou nároč-
nost naplňuje. Je skvělé sledovat, jak 

sportovně rostou a nohejbal je čím 
dál tím víc baví. To je pro mě jako 
trenéra to nejdůležitější.“

Jaké jsou tvoje ambice s  oddílem 
do budoucích let?

„Moje ambice z  počátku neby-
ly vysoké, ale jak jsem již zmínil 
po třech letech je vše jinak. Do dal-
ších let nás všechny v  oddíle čeká 
ještě spoustu práce, ale pevně věřím 
ze se nám podaří vychovat nové 
naděje, postoupit do extraligy a tam 
hrát důstojnou roli, přivést nové 

sponzory a  nadále zvelebovat naše 
zázemí, které se za mého působení 
změnilo k nepoznání, což je zásluha 
všech členů oddílu, kteří obětovali 
desítky hodin práce, abychom mohli 
hrát v důstojném prostředí.“

Sám si i  vášnivým hráčem, která 
z disciplíny tě nejvíce baví, stejně tak 
i pozice na hřišti?

„Ano nohejbal hraji celý život 
na rekreační úrovni, když jsem byl 
mladší tak jsem hrál na smeči. Vzhle-
dem k tomu, že už mám svůj věk tak 
jsem byl mladšími, ale zkušenějšími 
spoluhráči posunut na  post polař/
nahrávač a dřinu a body nechávám 
na mladších.“

Pavle, je něco, co bych ještě rád dodal?
„Jestli mohu tak bych chtěl na zá-

věr poděkovat všem sponzorům 
MČ Řeporyje a  Sokolu Řeporyje 
za  finanční a  materiální podporu. 
Členům oddílu nohejbalu za stovky 
brigádních hodin, které odvedli při 
rekonstrukci našeho areálu. Bez Vás 
všech bychom nebyli tam kde jsme 
dnes.“

Pavle děkuji a přeji hodně štěstí do té-
hle i dalších sezon.

Řeporyjský nohejbal: Aneb jak je důležité míti Vrátného
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Řeporyjský
FOTBALFK ŘEPORYJE

1928
ODDÍL KOPANÉ

www.fkreporyje.cz
FK Řeporyje, z.s.

Sezóna 2024/2025 už vstupuje do své 
poslední fáze a přinášíme tak před 
krátkou letní pauzou několik aktu-

alit z dění v řeporyjském fotbale.

Poslední zápasy našeho „A“ mužstva
FK Řeporyje vs. SK Střešovice 1911 „B“ – 
17. 5. 2025 3:1 (1:1)

Ve 26. kole 1. A třídy skupiny B se FK 
Řeporyje utkaly na domácím hřišti s re-
zervou Střešovic. Hosté šli sice jako první 
do vedení, ale domácí tým pod vedením 
trenéra Martina Vališe předvedl ve druhé 
půli výrazné zlepšení a nakonec si připsal 
důležité vítězství 3:1. Tři body mají v na-
bité spodní polovině tabulky velkou cenu.

Střešovice B nastoupily do  zápasu 
koncentrovaně a první poločas měli pod 
kontrolou. Byli aktivnější na míči, drželi 
tempo hry a domácí často zatlačili do de-
fenzivy. Odměnou jim byl úvodní gól v 15. 
minutě, kdy se po jedné z povedených akcí 
prosadil Martin Krejčí – 0:1.

Hostující trenér Radek Trhlík byl 
s úvodem utkání spokojený: „Měli jsme 
převahu, šli do  vedení a  domácím toho 
moc nedovolovali.“ Vzápětí však dodal 
i  klíčový moment první půle: „Místo 
odstupového gólu, k jehož vstřelení jsme 
příležitosti měli, přišlo zbytečné vyrov-
nání ‚do šatny‘.“

To přišlo v 44. minutě, kdy se Řeporyje 
konečně prosadily  – Tomáš Karták za-
končil povedenou akci domácích a vrátil 
svůj tým zpět do hry – 1:1.

Po  přestávce nastoupil domácí tým 
s jiným výrazem. V 55. minutě se k míči 
dostal Jan Linhart, který přesnou střelou 
otočil skóre – 2:1. Hosté nestačili zareago-
vat a Řeporyje hned o šest minut později 
udeřily znovu. Tentokrát to byl opět Jan 
Linhart, který svou druhou brankou v 61. 
minutě zvýšil na 3:1.

Střešovice se ve zbytku utkání snažily 
o  návrat do  zápasu, ale domácí dobře 
bránili, byli důrazní a navíc se několikrát 
opřeli o štěstí. Hosté už míč za brankáře 
Řeporyjí nedostali.

Řeporyje tak zvládly důležitý souboj 

a po výhře 3:1 se odtrhly od sestupového 
pásma. Po 26 kolech mají 33 bodů a mi-
nimálně na čas mohou dýchat klidněji.

Střešovice B zůstávají na  36 bodech 
a musí si na další body počkat minimálně 
do příštího kola. Kouč Trhlík ale vyzdvihl 
výkon Martina Krejčího, který byl nejlep-
ším hráčem hostujícího celku.

Rozhodčím zápasu byl Vojtěch 
Gotthard, na tribunu dorazilo 150 divá-
ků, kteří viděli utkání plné obratů, emocí 
a kvalitních momentů především ze stra-
ny domácích ve druhé půli. V kontextu 
vyrovnané tabulky spodní poloviny šlo 
o vítězství, které může hrát v závěrečných 
kolech zásadní roli.
Martin Vališ - trenér: Dnes nás nečekal 
lehký soupeř a  asi i  pod tíhou ostatních 
výsledků se nám až na úvod nepovedl 1. 
poločas. Tam jsme měli dvě šance, ale pak 
nám chyběl větší pohyb, nasazení a dopl-
ňování do útočné fáze. Tam chyběl i větší 
klid na míči. Hosté měli akce, ze kterých 
mohli jít do  vedení 2:0. Závěr poločasu 
jsme se začali i více prosazovat a po hezké 
akci se nám podařilo do poločasu srovnat. 
V  kabině jsme si něco řekli a  nastoupili 
jako vyměnění. Skóre jsme otočili a měli 
i další šance, které bohužel nebyly využity, 
když se hosté tlačili více a  více dopředu 
a i nám ve dvou situacích zatrnulo. Důle-
žité vítězství ve vyrovnané tabulce spodní 
části soutěže. Za druhý poločas si to kluci 
zasloužili.
Radek Trhlík - trenér: Na výsledek a ze-
jména výkon z minulého kola jsme dnes 
v  Řeporyjích nenavázali, i  když průběh 
první půle byl z  našeho pohledu celkem 
v pořádku. Měli jsme převahu, šli do ve-
dení a domácím toho moc nedovolovali. 
Bohužel místo odstupového gólu, k jehož 
vstřelení jsme příležitosti měli, přišlo 
zbytečné vyrovnaní „do šatny“. Půlhodina 
po přestávce, ve které jsme dvakrát inkaso-
vali a následně se z toho vzpamatovávali, 
patřila k našim nejhorším na jaře a stála 
nás body. Závěrečná pasáž byla totiž 
na obrat krátká. Míč do soupeřovy bran-
ky jsme přes urputně bránící a čas šetřící 
protihráče už nedokázali dostat.

Rozhovor s  hráčem 24. kola  – Filipem 
Veselým
Filipe, po zápase s Kopaninou B vás tre-
nér Vališ vychválil za několik skvělých 
zákroků. Vybavíte si ten nejdůležitější 
moment utkání z vašeho pohledu?
Ano, na tréninku si pak dělal srandu, jestli 

to s tou chválou nepřehnal. Každopádně 
si vybavuju krásnou střelu soupeře pod 
břevno chvíli před poločasem, za  stavu 
2:0. Jsem rád, že jsem tím mohl kluky 
podržet. Zásadní byl ale gól na 3:0, tam 
už jsme všichni cítili, že bychom to mohli 
zvládnout vítězně.
Bylo pro vás složitější zůstat soustře-
děný za stavu 4:0, kdy už to vypadalo 
rozhodnutě, nebo právě v prvním po-
ločase, kdy se zápas teprve lámal?
Těžko říct. Na začátku se do zápasu člověk 
potřebuje nějak dostat – ideálně lehčím 
zákrokem nebo povedenou rozehrávkou. 
Ale i za stavu 4:0 jsem se snažil být stopro-
centně soustředěný, protože soupeř mohl 
dát tři góly stejně rychle jako my.
Fanoušci vás ocenili potleskem, když 
jste chytil další těžkou střelu za stavu 
2:0. Vnímáte v  tu chvíli atmosféru 
a podporu z tribuny?
Říkám to pořád – v Řeporyjích je skvělé, 
že lidi chodí na  fotbal a  podporují nás. 
Vnímám je, a samozřejmě, chvála vždyc-
ky potěší. Na podzim jsme jim toho moc 
nenabídli, takže teď na jaře jim to chceme 
vracet. Doma se nám zatím daří, ale čekají 
nás ještě tři těžké zápasy, každý bod může 
být klíčový.
Co vám před zápasem s Kopaninou B 
říkal trenér? Šlo do toho cítit, že byste 
mohli favorita zaskočit, nebo to přišlo 
až s průběhem zápasu?
Upřímně si přesně nepamatuju, co nám 
trenér říkal, ale upozorňoval nás na hráče 
soupeře, kteří bývají rozdíloví. Favoritem 
byla určitě Kopanina, ale my jsme je už 
dvakrát porazili, takže jsme věděli, že to 
možné je.
Inkasovaná branka přišla až za stavu 
5:0. Zlobí vás takový gól jako branká-
ře, nebo už v tu chvíli převládá radost 
z jasné výhry?
Nula by zápasu určitě slušela a  trochu 
mě to mrzí, ale mnohem důležitější bylo 
vítězství. Tabulka je velmi vyrovnaná, 
takže každý bod hraje roli.
Trenér Melounek po zápase velmi ostře 
zkritizoval výkon svého týmu. Sledoval 
jste jeho reakci a jak působily na hřišti 
emoce soupeře?
Četl jsem jeho vyjádření a bylo znát, že 
byl hodně rozrušený. Některé reakce mě 
překvapily – místy to vypadalo, že je to 
hráčům jedno. Od 70. minuty byli úplně 
odevzdaní.
Zmiňoval jste, že jste se do branky do-
stal kvůli tomu, že jste nechtěl běhat. 
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Rozlosování zápasů FK Řeporyje - jaro 2025
Den Datum Hodina Soupeř podzim
So 7. 6. 17.00 Řeporyje „A“ - Modřany 1:2 Tráva

Ne 8. 6. 17.00 Řeporyje „B“ Střešovice 1911 „C“ 1:5 Tráva

So 14. 6. 17.00 Uhelné sklady - Řeporyje „A“ 2:2 Tráva

Ne 15. 6. 17.00 Řeporyje „B“ - Zbraslav „B“ 0:2 Tráva

Muži A - A2B - 13 M-1.A/B
 1. SC Olympia Radotín 28 18 6 4 74:38 60
 2. Prague Raptors FC 28 17 5 6 77:34 56
 3. ABC Braník fotbal 28 15 8 5 89:53 53
 4. FK Zlíchov 1914 28 15 6 7 76:54 51
 5. Mezinár. Svaz Mládeže 28 14 4 10 57:43 46
 6. FC Přední Kopanina „B“ 28 12 5 11 58:59 41
 7. TJ Sokol Cholupice 28 11 6 11 69:51 39
 8. SK Střešovice 1911 „B“ 28 12 3 13 59:69 39
 9. SK Zbraslav 28 11 5 12 55:59 38
 10. TJ AFK Slivenec 28 10 5 13 64:76 35
 11. FK Meteor Praha VIII „B“ 28 11 2 15 47:61 35
 12. FK Řeporyje 28 9 6 13 56:61 33
 13. TJ Březiněves 28 9 6 13 56:77 33
 14. SK Modřany 28 8 8 12 44:54 32
 15. SK Uhelné sklady Praha 28 8 5 15 62:78 29
 16. FC Nebušice 28 2 4 22 27:103 10

Muži B - A4A - 21 M-2/A
 1. SK Modřany „B“ 20 17 3 0 82:21 54
 2. SK Střešovice 1911 „C“ 20 14 4 2 85:26 46
 3. SK Zbraslav „B“ 20 13 1 6 76:46 40
 4. TJ Slavoj Suchdol 20 11 4 5 58:28 37
 5. TJ Sokol Řepy 20 11 3 6 55:33 36
 6. FK Řeporyje „B“ 20 9 6 5 54:31 33
 7. TJ Sokol Lipence „B“ 20 8 3 9 44:58 27
 8. TJ Sokol Cholupice „B“ 20 8 0 12 49:70 24
 9. TJ AFK Slivenec „B“ 20 5 3 12 28:42 18
 10. TJ Sokol Stodůlky „C“ 20 3 3 14 34:75 12
 11. TJ TOČNÁ 20 3 0 17 23:87 9
 12. FC Nebušice „B“ 20 3 0 17 26:97 9

Dorost - C3A - 33 D-1/B
 1. Mezinár. Svaz Mládeže 24 20 4 0 174:26 64
 2. FK Dukla Jižní Město 24 20 1 3 144:38 61
 3. SC Xaverov H. Počer. „B“ 24 17 2 5 94:48 53
 4. SK Třeboradice 24 16 1 7 82:54 49
 5. TJ Slovan Bohnice 24 15 2 7 66:52 47
 6. Ambassadors FC Praha 24 13 3 8 85:65 42
 7. SK Aritma Praha „B“ 24 10 3 11 74:70 33
 8. FK Klánovice 24 10 1 13 77:90 31
 9. TJ Kyje Praha 14 24 8 4 12 57:92 28
 10. SK Junior Praha 1960, 24 7 2 15 59:89 23
 11. FK Řeporyje 24 6 1 17 55:96 19
 12. FK Union Strašnice 24 5 2 17 33:103 17
 13. TJ Sokol Troja 24 4 0 20 23:140 12
 14. SK ČECHIE SMÍCHOV 24 2 4 18 51:111 10

Starší žáci - E2B - 53 SŽ-1.A/B
 1. AFK Slavoj Podolí Praha 20 18 0 2 139:13 54
 2. TJ Slovan Bohnice 20 16 2 2 65:19 50
 3. Spolek TJ SKy Satalice 20 15 0 5 116:40 45
 4. FK Řeporyje 20 11 1 8 58:49 34
 5. ABC Braník fotbal „C“ 20 10 2 8 76:67 32
 6. TJ Sokol Řepy 20 10 2 8 55:52 32
 7. Fotbalová akademie Praha 20 10 1 9 58:65 31
 8. FK FC Zličín 20 9 2 9 59:56 29
 9. SC Olympia Radotín 20 5 2 13 37:71 17
 10. TJ Sokol Stodůlky „B“ 20 4 1 15 37:115 13
 11. SK Ďáblice „B“ 20 3 0 17 27:105 9
 12. SK Třeboradice 20 2 1 17 40:115 7

Mladší žáci - F4D - 67 MŽ-2/D
 1. SK Střešovice 1911 „C“ 20 16 3 1 148:54 51
 2. FC Uhelné sklady Praha 20 14 2 4 109:40 44
 3. FK Řeporyje 20 13 1 6 113:56 40
 4. SK Modřany „B“ 20 11 3 6 80:52 36
 5. SC Olympia Radotín 20 11 0 9 112:81 33
 6. TJ Sokol Bílá Hora 20 9 1 10 42:68 28
 7. TJ Sokol Lochkov 20 8 3 9 70:73 27
 8. TJ Sokol Řepy „B“ 20 7 3 10 63:77 24
 9. FC Nebušice 20 7 2 11 59:74 23
 10. TJ AFK Slivenec 20 5 3 12 78:96 18
 11. 1. FC BARRANDOV 20 3 3 14 47:140 12
 12. SK Třeboradice 20 3 2 15 35:145 11

Uvažoval jste někdy o  tom, že byste 
si ještě někdy zahrál i  v  poli  – třeba 
na tréninku nebo za béčko?
To sedí. Mám pocit, že nohama to ještě 
jde, ale v poli bych nevěděl, kde stát. Ne-
mám to vůbec navnímané. Na tréninku 
si občas i s brankáři zahrajeme, ale v zá-
pasech to nevidím.
Jak byste zhodnotil výkon spoluhráčů 
v tomto zápase z vašeho pohledu jako 
brankáře?
Zápas nám sedl. Po  dvou červených 
na Meteoru jsme museli sestavu překopat, 
ale bylo cítit, že každý chce uspět. Podali 
jsme skvělý týmový výkon. Vyzdvihl bych 
Linhiho (Jan Linhart), který dal hattrick. 
Skvělá sobota.
Říkáte, že byste se rád posunul do vyšší 
soutěže. Kdybyste měl říct, na čem teď 
nejvíc pracujete, abyste se tam dostal, 
co by to bylo?
Upřímně, nic extra navíc teď nedělám, 
i když bych se výš dostat chtěl. Občas si 
jdu zaběhat, ale priority mám momentál-

ně jinde. Po příchodu trenéra Vališe jsme 
doufali, že budeme hrát o  vyšší příčky. 
Teď je cílem záchrana a na tu se chceme 
soustředit.

Proběhla Valná hromada klubu FK Ře-
poryje

V  sobotu po  zápase se Střešovicemi 
proběhla Valná hromada FK Řeporyje, 
kde došlo k  prezentaci sportovních 
a  mimosportovních úspěchů a  zároveň 
představení vizí pro dobu blízkou. Všich-
ni zúčastnění byli seznámeni s hospoda-
řením klubu. Velmi děkujeme za hojnou 
účast a konstruktivní debatu. To je to, co 
nás klub může posunout dál.

Zkouška plážového fotbalu u  starších 
žáků

V  pátek 16.  5. se tým starších žáků 
v rámci tréninku vydal na plážový fotbal 
a  rozhodně nešlo jen o  zpestření konce 
týdne. Trénink na  jiném povrchu jim 
dal zabrat, ale nikdo si nestěžoval  – ba 
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Šolc REALITY s. r. o.
Specialisté na Prahu 5 a 6

Patočkova 1953/45, Praha 6
Tel.: 602 361 733, 602 611 205 • e-mail: info@solork.cz

www.solork.cz

   Prodáme i pronajmeme Vaši nemovitost
 Vykoupíme Vaši nemovitost

 Již 30 let na trhu
 Tradice a spolehlivost

Jsme tu pro vás
každý všední den.

PO - PÁ
9-17 hod.

Řeporyjské nám. 16
Praha 5-Řeporyje

Restaurace
ŘEPORYJSKÁ
SOKOLOVNA

Jáchymovská 613/1, Řeporyje
www.reporyjskasokolovna.cz

Konopova 431/6  Praha 5-Řeporyje  Tel.: 603 167 905, 251 626 607
info@tiskpip.cz  www.tiskpip.cz

Otevřeno  Po–Čt 8–12 13–18  Pá 8–12 13–17

DIGITÁLNÍ TISK • KOPÍROVÁNÍ 
KROUŽKOVÁ VAZBA • RAZÍTKA 
OFSETOVÝ TISK • LAMINOVÁNÍ

naopak, už teď padaly dotazy, kdy si plážák zase zopakujeme. 
Atmosféra byla výborná – smích, podpora i zdravá rivalita mezi 
týmy. Kromě sportovního výkonu se ukázalo i to, jak skvělou 
partu starší žáci tvoří.

Stará garda remizovala na Přední Kopanině
Stará garda sehrála v  pondělí 19.  5. zápas proti pardálům 

z  Přední Kopaniny Náskok ztratila v  posledních minutách 
a po čtyřech penaltách se týmy rozešli smírně 4:4. Dál v pokro-
čilejším věku emoce k fotbalu patří, a proto ho máme tolik rádi. 
Další utkání sehrají naši veteráni ve  Slivenci a  v  červnu pak 
v rámci 105 let výročí TJ Sokola Stodůlky.

Petr Vosmík ml., místopředseda FK
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